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UMJESTO KUPOKA
Redovi sudionika kuponske privatizacije izmjenjuju se ovih dana 
posebno u jutarnjim satima, u Centru za prikupljanje ponuda za 
sudjelovanje u kuponskoj privatizaciji. Najviše je prognanika i 
povratnika. Za brojne od njih pojmovi kupon, bod, dionica su 
nerazumljivi. Oni bi najradije »keš« na temelju tog prava koji im 
u kuponskoj privatizaciji pripada. Na području Šibensko-kninske 
županije je 16.111 sudionika kuponske privatizacije. To su 
uglavnom prognanici i ostali stradalnici Domovinskog rata koji 
ukupno imaju oko 114 milijuna bodova itmKG 4.
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Filijala Šibenik, A. Šupuka 10 Novac bez granica5
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GRADILIŠTE EKO-SPAL1ONKI MA HAREMU 0 ZADNJIH DESETAK DAMA 
POSJEDU mr. JOSIP JURAS, POMOĆNIK MINISTRA ZA POVRATAK I

USEUINIŠTVO, TI ŽUPAN ŠIBEMSKO-KNIMSKE ŽUPANUE IVO BAKA I 
GRADONAČELNIK ŠIBENIKA FRANKO ČEKO SA SURADNJOM*

VLADA RH PODUPIRE SVI 
PROJEKTE U MAGLICE 
Spaliomca smeća na Zlarinu da ljetu će započeti s radom, 
ali ta Je donacija samo dio nemalih ulaganja na šibenskom 
području koje u najskorije vrijeme planira Tony Maglica, 
poznati američki biznismen xlarinskog podrijetlu. Ovih dana 
Maglica će Vladi uputiti pismo namjere u kojemu će. medu 
ostalim, posebno Istaknuti kupovinu i dokapitalizaciju 
šibenskog »Remonta*, ux zahtjev da se sva njegova buduća 
proizvodnja i usluge odvijaju unutar pogodnosti Slobodne 
carinske zone. Podršku Maglici iskazali su također Grad i 
Županija Stramce Z i f.
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POTPREDSJEDNIK VLADE JURE RADIĆ SA SURADNICIMA POSJETIO SIBENSKO-KNINSKU ŽUPANIJU

ZIMU NEĆEMO PREZIMITI
Hrvatska Vlada će tijekom ove 
godine u obnovu još osam stoti
na obiteljskih objekata, te vodo
opskrbni sustav Lozovac-Slobo- 
dna zona Podi-Grebaštica-Pri- 
mošten Burnji-Rogoznica uku
pno uložiti dvije stotine milijuna 
kuna. U Krešimirovu domu pot
pisani su ugovori s 27 izvođača 
radova na obnovi obiteljskih 
objekata, a u Lozovcu za rado
ve na vodospremi Lozovac u 
iznosu od 36 milijuna kuna

N
akon što je sa suradnici
ma Marijanom Perkovi- 
ćem, tajnikom Ministar
stva razvitka i obnove, pomoć

nikom ministra razvitka i ob
nove Ljudevitom Hercegom, 
generalnim direktorom Hrvat
skih voda Stjepanom Šturla- 
nom i ostalim suradnicima obi
šao gradilište vodoopskrbnog 
cjevovoda Lozovac—Slobodna 
zona Pođi—Grebaštica—Pri
mošten Burnji—Rogoznica,
potpredsjednik Vlade RH i mi
nistar razvitka i obnove dr. Ju
re Radić otvorio je drugu fazu 
radova na šibenskom grad
skom kolektoru otpadnih vo
da

Potom je, u nazočnosti do
maćina župana Šibensko- 
kninske županije Ive Baice, sa
borskih zastupnika Josipa 
Odaka, Paška Bubala, Ante 
Dželalije, te čelnika Grada Ši
benika i ostalih gostiju, potpi
san ugovor između Ministar
stva obnove i razvitka i 27 gra
đevinskih tvrtki o izvođenju 
radova na obnovi obiteljskih 
objekata na području Dalma
cije

— Na natječaj koji je ovo mi
nistarstvo raspisalo krajem 
prošle godine za obnovu obi
teljskih objekata na području

OD ČETVRTKA O ČETVRTKA
Sredstvima Ministarstva pro

svjete te Ministarstva obnove bit će 
na području Šibensko-kninske župa
nije u ovoj godini sanirano ili izgra
đeno desetak školskih objekata. 
Najviše sredstava, 4 milijuna izdvo
jeno je za dovršavanje izgradnje 
osnovne škole na Brodarici. Po mili
jun kuna namijenjeno je za dovrše
nje športske dvorane škole na Vidi
cima, sanaciju škole u Kninu, a 400 
tisuća kuna za kotlovnicu škole »Ju
raj Dalmatinac«. Ministarstvo obno
ve i razvitka planiralo je u ovoj godi
ni Šibensko-kninskoj županiji dodije
liti 14 milijuna i 807 tisuća kuna. 
Tim bi se sredstvima u Dubravica- 
ma i Piramatovcima gradile nove 
škole, a novu glazbenu školu trebao 
bi dobiti Drniš. Za obnovu škole u Si- 
veriću predviđeno je 4 milijuna i 25 
tisuća kuna. Osnovna škola u Drni- 
štu trebala bi konačno dobiti šport
sku dvoranu, a sredstva su izdvoje
na i za područne škole u Trbounju, 
Gaćelezima, Lozovcu i Čistoj Veli- 
k°’ •••

Od 11.117 nezaposlenih osoba 
u šibensko-kninskoj županiji novča
nu naknadu primale su u prosincu 
prošle godine 1382 osobe. Među 
njima je 526 razvojačenih hrvatskih 
branitelja. U prosjeku je isplaćeno 
826 kuna mjesečno svakom korisni
ku novčane naknade. Pravo na 
zdravstvenu zaštitu koristilo je kra
jem prošle godine gotovo 7 tisuća 
nezaposlenih. Zavodu za zapošljava
nje prijavilo se 737 novih nezaposle
nih, a posao je dobilo 55 osoba.

Tijekom proteklog vikenda je-

Šibensko-kninske, Zadarske i 
dijelom Splitsko-dalmatinske 
županije javilo se 107 građe
vinskih poduzeća. To nam je 
dalo pravu mogućnost za kva
litetan izbor izvođača radova. 
Između sto pet, jer dva su izvo
đača rekla da ne mogu taj po
sao raditi po cijeni koju mi nu
dimo, izabrali smo 27 poduze
ća. Zbog javnosti, moram ka
zati da ovo Ministarstvo ima 
svoje — vrlo stroge — kriterije i 
da su u obzir došli oni koji su 
se, na temelju naših ocjena i 
nadzornih organa, već do sa
da dokazali. Oni su dakle u ro
ku i kvalitetno završavali po
slove na obnovi. Zato naglaša
vam i ovom prilikom, nema če
kanja. Zimu nećemo prezimiti 
ne radeći, već svi s kojima da
nas potpisujemo ugovore već 
sutra mogu početi s poslom, 
naglasio je među ostalim pot
predsjednik Vlade i ministar 
obnove i razvitka dr. Jure Ra
dić

Naglasio je također da će, 
jer u javnosti kruže krive pri
če zbog PDV-a, troškovi obno
ve porasti oko devet posto. Tri
deset posto cijene izvođenja 
radova građevinskim se podu
zećima plaća dionicama podu
zeća iz portfelja Fonda za pri-

dna je osoba poginula, četiri su oso
be teže i dvije lakše ozlijeđene u 9 
prometnih nesreća na cestama žu
panije. U akciji pojačane kontrole 
prometa 6 je vozača zatečeno u vo- 
žnji pod utjecajem alkohola, 14 vozi
la isključeno je iz prometa, a oduze
te su i 4 registracijske pločice.

Na Izbornoj skupštini Općinske 
organizacije HDZ-a Rogoznice, iza
brano je 10 članova novog Općin
skog odbora stranke. Na sjednici, 
kojoj su bili nazočni tajnik županij
ske organizacije HDZ-a Paško Erak i 
član predsjedništva Miho Mioč, iza
brani su i članovi Nadzornog odbo
ra. Rogoznički HDZ, kako je odluče
no, na županijskoj Izt^prnoj skupšti
ni zastupat će Vlado Zupanović. Na 
Četvrtom saboru stranke općinske 
organizacije bit će nazočan Ivo Živ- 
ković. Predsjednik Općinske organi
zacije HDZ-a Rogoznice, kao i drugi 
dužnosnici bit će izabrani na prvoj 
sjednici novoizabranog odbora.

Turističko vijeće Turističke zaje
dnice Općine Rogoznica, prihvatilo 
je prijedlog proračuna za ovu godi
nu u iznosu 635 tisuća kuna. Od bo
ravišne pristojbe, kako je planirano, 
uprihodovat će se 550, a od turisit- 
čke članarine 70 tisuća kuna. Najvi
še sredstva namijenjeno je promoci
ji, uređenju naselja, očuvanju okoli
ša te kulturno-umjetničkim progra
mima.

Uvođenjem PDV-a JKP »Buca- 
vac« povisio je cijene svojih usluga 
za čak 12 posto, lako povećanje cije
na u postotcima izgleda veliko u 
»Bucavcu« kažu kako s obzirom na

NE RADEĆI
vatizaciju, a sedamdeset po
sto u kunama

— Prilikom izbora izvođača 
radova imali smo, uz kriterij 
kvalitete i održavanje rokova 
te cijena na umu da poslove 
na području Dalmacije, dakle 
i Šibensko-kninske županije 
dobiju poduzeća upravo s tog 
područja. To je ekonomski 
opravdano, jer zašto bismo tu 
dovodili građevinare — primje
rice — iz Slavonije, jer oni ima
ju tamo posla. Ugovori koje da
nas potpisujemo svetinja su i 
nikakvih aneksa ugovora ne
će biti, niti što se tiče cijene niti 
rokova, naglasio je Radić iza
branim izvođačima prije pot
pisivanja ugovora.

Među onima koji su posao na 
obnovi dobili su i brojna šibenska 
građevinska poduzeća koja su do 
sada sudjelovala u obnovi.

Tijekom ove godine hrvatska 
će država u obnovu, kako obiteljs
kih objekata, tako infrastrukture 
uložiti 200 milijuna kuna. Kako je 
ministar kazao, do ljeta ove godi
ne trebali bi biti stvoreni svi uvjeti 
za normalan život povratnika. No, 
naravno — dodao je — bit će po
trebno još izvjesno vrijeme, mo
žda dvije do tri godine, da bi se ob
novilo sve što je tijekom srpske 
okupacije uništeno.

Za posjeta Šibensko-kninskoj 
županiji, potpredsjednik Vlade dr. 
Jure Radić jučer je otvorio i radove 
na vodospremu u Lozovcu, gdje je 
i potpisan ugovor o sufinanciranju 
radova na toj vodospremi između 
Hrvatskih voda (Stjepan Šturlan). 
Ministarstva obnove i razvitka (dr. 
Jure Radić) i Šibensko-kninske žu
panije (Ivo Baica). Potom je pot
predsjednik Vlade sa suradnicima 
posjetio Rupe i Visovac.

K. RUDAN

I0BN0VA PREMA PLANU
Q>

Deveta sjednica Županijskog 
poglavarstva, kako to u zadnje vri
jeme biva, protekla je bez veće i 
žučne rasprave, s obzirom na to 
da se članovi Poglavarstva i ostali 
sudionici koji se nađu na »dnev
nom redu- sastanu prije novinara 
i o svemu rasprave iza zatvorenih 
vrata. Stoga su sjednice na kojima 
su nazočni novinari kratke i učin
kovite. Tako je bez rasprave na 
sjednici održanoj u utorak prihva
ćen prijedlog o izboru članova 
Umjetničkog vijeća Galerije likov
nih umjetnosti svetog Krševana u 
Šibeniku, na prijedlog ravnatelja 
Galerije Pavla Roče. U Umjetni-

prosjek plaćanja od samo dvadese
tak kuna po računu nije drastično. 
Veće povećanje odnosi se na obrtni
ke i poduzeća. Na području Općine 
Primošten, koje pokriva JKP »Buca- 
vac« ima nešto više od tisuću kori
snika usluga.

Gimnaziji »Antun Vrančić« dodi
jeljena je računalna i programska 
oprema i to u sklopu programa ra
spodjele programske opreme 
osnovnim i srednjim školama. Raču
nalna učionica šibenske gimnazije 
opremljena ie sa 8 učeničkih raču
nala, računalom predavača, koncen- 
tratorom, usmjerenikom, mode
mom, mrežnom opremom te dva 
printera. Učenicima je tako omogu
ćen rad u Windowsima 95-NT, Inter
netom te rad s printerima sa svih ra
čunala.

Općinski odbor HDZ-a Primo
šten održao je izbornu skupštinu na 
kojoj su izabrani novi članovi općin
skog i nadzornog odbora, zastupni
ci za Županijsku izbornu skupštinu 
stranke te predstavnik općinskog 
odbora na Četvrtom saboru HDZ-a. 
U novi Općinski odbor stranke iza
brani su Josip Perkov, Loreta Gra- 
cin, Zdravko Skorić, Paško Nižić, Pa
ško Babačić, Željko Huljev, Ivan So- 
ža. Ivo Perkov, Jere Bakotić, Ante 
Skorić i Ivo Soža-Fofić. Novi članovi 
Nadzornog odbora su Josip Luketa, 
Tome Gasperov i Tome Gobov. Na 
županijskoj izbornoj skupštini stran
ke primoštenski HDZ zastupat će 
Ivo Soža-Fofić i Ivan Soža dok je Pa
ško Nižić predstavnik na Četvrtom 
saboru HDZ-a.

Pripremila: J, KRNIĆ 

čko vijeće izabrani su Vlado Bu- 
žančić, poznati likovni kritičar, 
Mladen Abramac, šibensko-knin- 
ski podžupan, profesor likovne 
umjetnosti i Gustav Ćervar, arhi
tekt.

Jednoglasno je prihvaćen i pri
jedlog odluke o visini godišnje na
knade za uporabu javnih cesta što 
se plaća pri registraciji motornih i 
priključnih vozila te nacrt prijedlo
ga programa održavanja i zaštite 
pomorskog dobra za 1998. godi
nu.

Bilo je očekivati da će Izvješće 
o obnovi na području Šibensko- 
kninske županije naići na više 
odjeka među članovima Poglavar
stva, dakle, i više rasprave. No, na
kon riječi voditelja Odsjeka za ra
zvitak i obnovu Vinka Bulata, po
hvalnih riječi župana Ive Baice 
glede poboljšanja u rješavanju 
»papirologije« i izdavanja dozvola 
za obnovu objekata, rasprave nije 
bilo.

Samo je član Poglavarstva dr 
Miro Vukelja istaknuo da je riječ o 
izuzetno dobro pripremljenom 
izvještajnom materijalu. Izvješće 
sadrži prikaz realiziranih aktivno
sti s financijskim pokazateljima 
za područja koja su oslobođena u 
vojno-redarstvenoj akciji Oluja, a 
sastoji se od četiri dijela: razmini
ranje, obnovu stambenih objekata 
i potporu, obnovu komunalne in
frastrukture, te obnovu objekata 
javne namjene Prema podacima 
Odsjeka za obnovu i razvitak, uku
pno je evidentirano 577 minskih 
polja, od kojih su 373 neprijateljs
ka, a ukupno je 12.580 različitih 
minsko-eksplozivnih sredstava. 
Sve to navodi na činjenicu da će 
aktivnosti na razminiranju potra
jati godinama.

Tijekom 1997. godine, nakon 
predolujnog i postolujnog progra
ma, Odsjek za razvitak i obnovu 
izradio je ukupno 1259 rješenja o 
pravu na obnovu obiteljskih obje
kata oštećenosti od četvrtog do še- 
stpg stupnja. Vezano za obnovu in
frastrukture važno je istaknuti, ka
zao je Bulat, da će biti potrebito 
duže vrijeme kako bi se sve obno

vilo. Primjerice, prema izvršenim 
procjenama za obnovu elektro- 
mreže i elektroenergetskih obje
kata na područjima koja su bila 
pod srpskom okupacijom, nužno 
je uložiti ukupno (znatan dio sred
stava i obnove već je učinjen) oko 
47.000.000 što znači da će proces 
obnove zasigurno biti višegodiš
nji. Više ili manje oštećeno je ili 
uništeno 207 kilometara srednje- 
naponskih vodova, oko 400 kilome
tara niskonaponske mreže i 124 
trafostanice.

Obnovu i izgradnju telekomu
nikacijskih sustava na oslobođe
nom području županije od akcije 
»Oluja« do danas uglavnom prati 
dinamika obnove stambenih obje
kata i povratak pučanstva na ta 
područja. U razdoblju od 1995. do 
kraja 1997 godine u tu svrhu ulo
ženo je 10.388.000 kuna za sanaci
ju telekomunikacija, nabavu nove 
opreme, postavljanje javnih govor
nica, te izgradnju nove telekomu
nikacijske mreže. Što je planirano 
to je i realizirano, stoji u Izvješću o 
obnovi na području Šibensko- 
kninske županije glede PTT mre
ža, a u ovoj godini prema planu sli
jedi izgradnja novih telekomuni
kacijskih mreža za što je planira
no utrošiti 4,7 milijuna kuna.

Znatna sredstva uložena su i u 
obnovu vodoopskrbnog sustava, 
prometnica, te obnovu objekata 
javne namjene, kao što su školski i 
zdravstveni objekti. O obnovi cr
kvenih i sakralnih objekata, uz do
natore, Ministarstvo razvitka i ob
nove će tijekom ove godine osigu
rati više sredstava. U 1997. godini 
osiguralo je 2,8 milijuna kuna za 
izgradnju crkve sv. Ante u Čistoj 
Velikoj, koja je do temelja razruše
na, stoji među ostalim u izvješću 
Odsjeka za obnovu i razvitak Ši
bensko-kninske županije.

Jednoglasno je prihvaćen i Na
crt prijedloga zaključaka o dono
šenju Programa javnih potreba u 
osnovnom školstvu na području Ši
bensko-kninske županije, kao i jav
nih potreba u srednjem školstvu, 
kulturi i športu.

K.R.
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ŠIBENSKOKNINSKA ŽUPANIJA U OBNOVI VUKOVARA

Hl RUM POLOVICA SVOTE
Za obnovu Kapele sv. Roka u Vukovaru, fi

nancijska sredstva u iznosu od 20 000 kuna pri
ložila je Javna ustanova »Nacionalni park Kr
ka«, »Vinoplod Vinarija« d.d. Šibenik, sredstva 
u visini od deset tisuća maraka u kunskoj pro
tuvrijednosti, što će uplatiti u pet obročnih ra
ta do 1. svibnja 1998. godine. Svoj prilogu izno

su od 3000 kunu dalo je i poduzeću »Tudić« d.d. 
Tako se, kako je i bilo planirano, na proračun
skoj stavci za tu namjenu našlo 1,25 milijuna 
kuna Isto toliko sredstava, podsjetimo, Župa 
nija je dužna osigurati do kraja lipnja ove godi
ne, s obzirom na to da ukupna investicija (pre- 
dračunska) stoji 2,5 milijuna kuna.

DODJELA KREDITA ZA RAZVOJ MALOG GOSPODARSTVA

PUNO ZAHTJEVA MALO NOVU
Komisija Poglavarstva Ši- 

bensko-kninske županije za 
provođenje programa razvoja 
malog gospodarstva donijela je 
odluku o dodjeli kredita od 
sredstava koja su osigurana u 
prošloj godini Po riječima Duje 
Stančića, predsjednika komisi
je, tri tvrtke i to »Posejdon« iz Ši
benika, »Koditeks« iz Knina i je
dna drniška tvrtka, kako bi sva
ki dio županije bio zastupljen, 
dobit će kredit od 100.000 kuna, 
devet poduzeća po 70.000 kuna 
a pet obrtnika po 50 000 kuna i 
time bi svota koja je predviđe
na u tom prvom krugu bila po
trošena Za program razvoja 
malog gospodarstva lani je uku
pno bilo osigurano oko 1,4 mili
juna kuna, tako što su po 
600 000 kuna dali Ministarstvo 
gospodarstva i Jadranska ban
ka a iz županijskog proračuna 
je izdvojeno 170 000 kuna. Naj

Izborna skupština kninskog 
HDZ-a, posjet izaslanstva Mi
nistarstva povratka i uselje- 
ništva Kistanjana, te dogovor o 

početku obnove OŠ Vukovar u 
Kninu, bili su središnji događaji 
protekloga tjedna na kninsko- 
me području

Izaslanstvo Ministarstva po
vratka i useljeništva u Kistanja- 
ma predvodio je zamjenik mini
stra Josip Juras, koji je o aktual
nim problemima Janjevaca ov
dje doseljenih prošle godine, ra
zgovarao s načelnikom Općine 
Kistanje Pavlom Palićem i pred
sjednikom Općinskoga vijeća 
Nikolom Matićem. Ministar
stvo je dosad već doznačilo svo
ja sredstva za pomoć Kistanja, 
u kojima živi oko 800 Janjeva
ca, smještenih u 124 obnovljene 
kuće. Drugi krug obnove u koji 
je uključeno još 150 objekata, za
počet će u ožujku. Najveći su 
problemi trenutno u Kistanja- 
ma komunikacijska izoliranost, 
komunalni problemi i zapošlja
vanje, jer u mjestu još ne funkci
onira niti jedan privredni su
bjekt. Očekuje se pokretanje 
proizvodnje u bivšoj tvornici 
metalnoga pokućstva Jadran- 
metal u kojoj bi poduzetnik Jo
sip Gucić otvorio oko 50 ranih 
mjesta, a Janjevci će registrira
ti poljoprivredno-obrtničku za
drugu koja bi također bila zna
čajan izvor zarade za stanov
ništvo koje uglavnom živi od do
nacija i socijalne pomoći. U 
ovim projektima Juras je sta
novnicima Kistanja obećao pu
nu potporu, a također je Mini
starstvo povratka i useljeništva 
spremno pobrinuti se i za stoti
njak obitelji Janjevaca koje su 
još na Kosovu i koje žive u vrlo 
lošim uvjetima.

Gradski odbor HDZ-a Knina 
održao je u Domu HV Kralj Zvo
nimir izbornu skupštinu, na ko

veći dio namijenjen je kreditira
nju, manji dio tog novca ostav
ljen je za potpore poduzetnici
ma, inovacije te za izradu zaštit
nog znaka proizvoda Šibensko- 
kninske županije i banku poda
taka

Bez obzira na to što je Župa
nijsko poglavarstvo utvrdilo 
prioritetne djelatnosti a u to je 
ušlo gotovo sve i što je određen 
način bodovanja, članovi komi
sije našli su se pred delikatnom 
zadaćom, što potvrđuje i Duje 
Stančić. Stiglo je ukupno osam
desetak zahtjeva za dodjelu 
kredita i to uglavnom tvrtki ko
je već posluju. Bilo je vrlo ambi
cioznih programa i najava za
pošljavanja zavidnog broja ra
dnika ali članovi Poglavarstva 
nisu mogli zanemariti činjeni
cu da je uglavnom riječ o podu
zećima koja imaju problema u 
poslovanju i koja nisu baš jam

KNIN exPRESS

NEDOPUŠTEN 
AMATERIZAM I 
IMPROVIZACIJA

joj je ponovno za predsjednika 
izabran Vinko Marić. Članovi 
vladajuće stranke u Kninu su 
izabrali 17 novih članova Grad
skog odbora, Nadzorni odbor i 
izaslanike za Županijsku skup
štinu stranke, te opći sabor 
HDZ-a. Na sjednici je nazočan 
bio Drago Krpina, zamjenik 
glavnog tajnika HDZ-a i savjet
nik predsjednika RH za oslobo
đena područja. On je istaknuo 
kako Knin uz Vukovar pred
stavlja simbol tisućljetnog stra
danja hrvatskoga naroda i 
zbog svojega nacionalnog i dr
žavotvornog značaja zaslužuje 
posebnu pozornost hrvatske dr
žave, kao i posebnu odgovor
nost lokalne vlasti. Krpina je 
izrazio nezadovoljstvo slabim 
rezultatima u oživljavanju go
spodarstva na kninskome po
dručju, te istaknuo da predstav
nicima gradske vlasti ne smije 
biti dopušten amaterizam i im
provizacija.

Novi i stari predsjednik knin
skog HDZ a Vinko Marić nagla
sio je kako će razvoj gospodar
stva biti prioritetno pitanje u 
Kninu tijekom ove godine, s ob

stvo za ostvarenje nekog pro
grama u koji bi državi valjalo 
uložiti novac Komisija je osim 
o djelatnosti za koju se kredit 
traži i broju radnika koji bi tre
bao biti zaposlen povela raču
na i o završnim računima tvr
tki koje traže kredit i to u prote
kle dvije godine Jadranska 
banka, preko koje će krediti bi
ti plasirani, ispitat će bonitet 
svih tvrtki koje je komisija oda
brala a konačnu odluku donosi 
Županijsko poglavarstvo Ko
misija je napravila rang listu 
poduzeća, a oni koji ispunjava
ju uvjete a kredit sada nisu do
bili jer je novca nedovoljno, 
imaju šansu natjecati se za 
sredstva koja su predviđena u 
ovoj godini. U županijskom pro
računu planirano je 1 350,000 
kuna znatno više nego lani pa 
se očekuje i puno više novca od 
Ministarstva gospodarstva

D.F.

zirom na to da se sva dosadaš
nja očekivanja i planovi nisu 
ispunili. Gosti izborne skupšti
ne HDZ-a u Kninu bili su župan 
šibensko-kninski Ivo Baica, 
predsjednik Županijskoga od 
bora HDZ-a Josip Odak, te bivši 
povjerenik Vlade za Knin Zvoni
mir Puljić koji je stranačke kole
ge pozdravio ispred Gradskog 
odbora HDZ-a Splita.

U Kninu je napokon ovih da
na aktualizirana obnova osnov
ne škole Vukovar, za koju je mi
nistrica prosvjete i športa Ljilja
na Vokić prošloga ljeta obećala 
da će biti obnovljena najkasnije 
do početka drugog polugodišta. 
Polugodište je već počelo, a kriv
ci su se tražili od Gradskog po
glavarstva Knina, županijsko
ga Ureda za prosvjetu od mini
starstva. Napokon je postignut 
dogovor da grad Knin organizi
ra čišćenje zgrade, a županijski 
će ured izraditi troškovnik za 
obnovu. Ministarstvo prosvjete 
u ovogodišnjem je proračunu 
za kninsku školu osiguralo mili
jun kuna, a eventualna dodatna 
sredstva dobila bi se iz Mini
starstva obnove i razvitka

Ž. JURAS

Dajmo svoj prilog za njegovu obnovu!

7358 - matični broj uplatioca

za fizičke osobe
7358 ■ JMBG uplatioca

Ne zaboravimo grad simbol hrvatskog 
stradanja, hrvatske obrane i 
hrvatske nade!

Svrha uplate: obnova Kapele sv. Roka 
u Vukovaru
Imena darovatelja bit če redovito 
objavljivana u »Šibenskom listu«.

Sredstva se mogu uplatiti na žiroračun 
proračuna Šibensko-kninske županije 
broj: 34600-630-42.
Poziv na broj: 
za pravne osobe:

VRATIMO ŽIVOT 
VUKOVARU

»Šibenski list« u zajedničkoj akciji 
sa Šibensko-kninskom županijom i 
svim jedinicama lokalne uprave i 
samouprave u prikupljanju sredstava 
za obnovu Kapele sv. Roka u Vukovaru.
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POČELA PODJELA KUPONA ZA KUPONSKU 
PRIVATIZACIJU

ONI BI NOVAC 
OMJESTO KUPONA 
Redovi sudionika kuponske privatiza
cije izmjenjuju se ovin dana, posebno 
u jutarnjim satima, u Centru za priku
pljanje ponuda za sudjelovanje u ku- 
ponsKO] privatizaciji koji je prošlog tje
dna proradio u prostoru TEF-a. Najviše 
ie prognanika, bivših i sadašnjih. Za 
brojne od njih pojmovi kupon, bod, di
onica su nerazumljivi. Oni bi najradije 
»keš« na temelju tog prava koji im u 
kuponskoj privatizaciji pripada. Na 
području Sibensko-kninske županije je 
16.111 sudionika kuponske privatiza
cije. To su uglavnom prognanici i ostali 
stradalnici Domovinskog rata koji uku
pno imaju oko 114 milijuna bodova

(Snimio trans MILJEVIĆ)

Redovi sudionike kuponske pri
vatizacije izmjenjuju se ovih 
dana, posebno u jutarnjim sati
ma. u Centru za prikupljanje ponuda 

za sudjelovanje u kuponskoj privati
zaciji koji je prošlog tjedna proradio 
u prostoru TEF-a. Najviše je progna
nika. bivših i sadašnjih, baka s bije
lim rupcem na glavi iz skradinskih i 
drniških sela koje zbunjeno čekaju 
na svoje kupone i već po samom izra
zu lica pokazuju da zapravo od sve
ga toga puno ne shvaćaju pa ih vodi 
netko od rodbine. Kupon, bod, dioni
ca. privatizacija za njih su nerazumlji-

sao. Tko je koliko bodova uspio dobi
ti znat će se za dva tjedna, a donja 
granica za ulazak u dražbu je 
100.000 bodova. Neki ljudi, kažu 
predstavnici PIF-ova, već dolaze s ja
snom odlukom koji će investicijski 
fond odabrati a neki su još neodlučni 
i sada samo kupe reklamne materija
le i informacije.

Do djelatnika Centra za prikuplja
nje ponuda za kuponsku privatizaci
ju nismo uspjeli niti doći jer prekrili 
su ih redovi ljudi koji su došli po svo
je kupone. Nikica Rak nam je samo u 
prolazu uspio reći da od početka ima-

Predstavnici investicijskih fondova — konkurencija je velika

Gužva u Centru za prikupljanje ponuda za sudjelovanje u kuponskoj privatizaciji

ju pune ruke posla, da rade svakog 
dana do 16 sati i da su do sada izdali 
oko 1000 kupona. Šibenski centar 
dobio je ukupno 16.111 kupona 
odnosno toliko je na području Šiben- 
sko-kninske županije sudionika ku
ponske privatizacije. To su uglav
nom prognanici i ostali stradalnici 
Domovinskog rata, a ukupno imaju 
oko 114 milijuna bodova. Još uvijek 
nije stigao katalog poduzeća dionice 
kojih su ponuđene u kuponskoj priva
tizaciji. a po informacijama Hrvat
skog fonda za privatizaciju u igri je 
485 poduzeća nominalno vrijednih 
12 milijardi kuna. Među njima je i de
setak šibenskih tvrtki i to Revija. Poli- 
plast. Slobodna plovidba. Autotran- 
sport, Kino-poduzeće te sve hotel- 
ske kuće osim Vodičanke. U Hrvat
skom fondu za privatizaciju procje
njuju da će do jeseni svi kuponi biti 
zamijenjeni za dionice, a predviđena 
su tri dražbena kruga.

D. FERIĆ
vi pojmovi i one bi najradije novac 
na račun tog svog prava koje imaju. 
0 tomu što je najbolje napraviti s ku
ponima ne znaju puno više od baka 
niti oni ostali, mlađi. Svi oni bi radije 
to odmah unovčili, jer treba obnoviti 
i opremiti kuće i gospodarske objek
te, a tko će čekati da se kuponi i bo
dovi pretvore u keš. Većina ih namje
rava svoje kupone predati na uprav
ljanje poslovno investicijskim fondo
vima jer smatraju da će se oni s njiho
vim bodovima bolje snaći i više utrži
ti u kupovini dionica. U Šibenskom 
Centru su gotovo od prvog dana 
predstavnici svih invsticijskih fondo
va koji su registrirani u Hrvatskoj 
osirn fonda Slavonske banke. Zastu
pljeni su Velebit, Središnji nacionlani 
investicijski fond, Sunceinvest, bro- 
kerska kuća Fima, Dom fond i Expan- 
dia. Poredali su se za svojim stolovi
ma punih reklamnog materijala, je
dan do drugog i pokušavaju sudioni
cima kuponske privatizacije, svatko 
na svoj način objasniti što im je naj
bolje napraviti i vezati ih upravo za 
svoj fond. Svi su dobro raspoloženi, 
međusobno se čini se dobro slažu 
bez obzira na izravnu konkurenciju. 
Do sada se, kako kažu, pokazalo da 
najbolje prolaze oni fondovi koji su 
uložili u svoju promidžbu u mediji
ma, ali uglavnom su zadovoljni i oni 
koji su javnosti djelomično ili potpu
no za sada nepoznati. Neki fondovi 
su se odlučili za rad na terenu pa nji
hovi ljudi obilaze sudionike kupon
ske privatizacije u njihovim kućama i 
odmah, na licu mjesta sklapaju po-

ANTE SILOV: Ovdje sam s majkom 
jer ona se sama ne snalazi, ah i ja imam 
pravo na kupone kao prognanik i inva
lid Imam ukupno 12.000 bodova, a 
majka ima 7000 bodova. Moram pri
znati da mi nije baš sve jasno. Evo po
mogli su mi predstavnici ovih fondova 
Objasnili su mi puno toga i kupone 
smo dali fondu iza koje stoji jedna do
bra banka i imam u njih povjerenje,

Očekujem da ćemo na kraju ipak nešto 
dobiti

NIKOLA STOJANOVIĆ: Ja i supru
ga dobili smo ukupno 35.000 bodova. 
Uzeli smo kupone i dat ćemo ih vjerojat
no jednom od ovih fondova sigurno 
ovom koji se reklamira na televiziji. Mi 
o tomu puno ne znamo. Mšta nam nije 
jasno što su ti bodovi, što bismo s nji
ma trebah raditi. Mi bi najradije da su 
nam dah odmah novac. Kuća nam još

nije do kraja obnovljena. Treba kupiti 
namještaj Nas petero živi u jednoj so
bi Sto će mi te dionice.

ANTE KNEŽEVIĆ: Imam pravo na 
pet tisuća bodova kao civilna žrtva ra
ta. Uzeo sam kupon / vjerojatno ću ga 
predati u neki investicijski fond. Oni će 
to sigurno bolje od mene iskoristiti. Ne 
znam što bih ja s tim napravio. Teško 
bih se ja na tim dražbama snašao.

ŽIVKO JUKIĆ; Ja imam 2 7 000 bo

dova i svoj ću kupon predah u jedan od 
investicijskih fondova, tu dileme nema 
Ja puno o tomu ne znam. Nešto sam 
slušao na televiziji o toj kuponskoj pri
vatizaciji Sve oni to lijepo pričaju samo 
ako se to ostvari Ah sve je to rizik Ako 
odmah prodam dionice gubim, ako bih 
poslije za njih mogao dobiti više ako če
kam mogu opet izgubiti Bilo bi najbo
lje da smo odmah dobili novac ah mo
žda i ovako sve ispadne za nas dobro.

INFORMATIVNI 
CENTAR 
ŠIBENIK

OSNIVAČ: Županijska
skupština Sibensko-kninske 
županije

IZDAVAČ: Novinsko-izda- 
vačka ustanova Informativni 
centar

Ravnatelj Informativnog 
centra: IVAN BURIĆ

Uređuje redakcijski kole
gij: Đuro BEĆIR, Stjepan BA- 
RANOV1Ć, Katarina RUDAN, 
Dlana FERIĆ, Marija LON

ČAR, Suzana GRUBIĆ, Brani
mir PERIŠA, fotoreporter Vll- 
son POLIĆ.

Urednica Šibenskog lista: 
Katarina RUDAN 
Uredništvo: Ulica Božldara 

Petranovlća 3, Šibenik
TELEFONI: ravnatelj

330-100
Uredništvo Šibenskog lista

333-227 1 338-566
Propagandna služba 1 tel- 

faks: 335-600

PRETPLATA na list: za tri 
mjeseca 52, za šest 104, za go
dinu dana 208 kuna. Za ino
zemstvo dvostruko.

Žiroračun: 34600-603-976 
kod ZAP Šibenik.

Slike 1 rukopise ne vraća
mo.

Rješenjem Minlstarsta kul
ture i prosvjete Republike

Hrvatske broj

532-O3/1/92-O1 »Šibenski list* 
oslobođen je osnovnog poreza 
na promet.

OGLASI: 1 cm/1 stupac 30 
kuna. Mali oglasi, obavijesti 
građana i posebne usluge re
gulirani su posebnim cjeni
kom.

TISAK: »Slobodna Dalmaci
ja - Novine* d.d. Split, Hrvat
ske mornarice 4.
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NOVI SLUČAJ U »ŠIBENKI« d.d. V

no JI MO UK >KK
Radnici bivše »Ši- 

benke« počeli su 
svoje dostojanstvo 
gubiti istodobno s 

propadanjem tog poduze
ća. Ubrzo su postali samo 
teretom a Uprava i Nadzor
ni odbor to su rješavali ta
ko da su ih prodavali i iznaj
mljivali zajedno sa »Šiben- 
kinim« prostorom, kao in
ventar. Objašnjavali su da 
je to jedino rješenje i da 
sve to rade upravo zbog tih 
istih radnika, kako bi ih za
štitili i osigurali im posao. 
Krunski argument članova 
Nadzornog odbora na čelu 
s Margaretom Malger i 
Uprave bio je da se svi ra
dnici koji su prešli u radni 
odnos kod franšizera, njih 
oko 300, mogu, kada frizer 
napusti unajmljeni prostor, 
bez problema vratiti u »Ši
benku«. Koliko je to teško 
ostvarivo vrlo neugodno je 
na vlastitoj koži osjetilo de
set bivših radnica »Šiben- 
ke« koje su protekje dvije 
godine radile kod »Šibenki- 
nog« franšizera, tvrtke IVE- 
CO. Od prošlog tjedna na
šle su se bez posla, na ulici, 
unatoč obećanjima o neu
pitnom povratku u svoju 
bivšu kuću. Sve su to žene 
s dvadesetak-tridesetak go
dina radnog staža, već iscr
pljene i umorne od nedaća 
koje su u »Šibenki«, kroz 
njeno propadanje proživje
le. Tek uz posredovanje no
vinara a nakon toga i oštru 
intervenciju Margarete 
Malger, predsjednice Nad
zornog odbora one su ipak, 
nakon što su u I VEĆU dobi
le otkaz vraćene u »Šiben- 
ku«. Prije toga tjedan dana 
obijale su vrata jedne dru
ge tvrtke s radnim knjižica
ma u ruci a jedni i drugi je
dnostavno su tvrdili da ne
maju ništa s njima.

Neraščišćeni 
odnosi »Sibenke« i

IVECA
Te su radnice prešle kra

jem 1996. godine u radni 
odnos kod tvrtke IVECO na
kon što je ona uzela u fran
šizu oko 300 četvornih me
tara poslovnog prostora i 
sve je bilo dobro dok ih ni
su obavijestili da im od 16. 
siječnja ove godine otkazu
ju Ugovor o radu zbog go
spodarskih razloga. To je 
poduzeće odlučilo, kako u 
objašnjenju stoji, raskinuti 
ugovor sa »Šibenkom« za 
najveći dio poslovnog pro
stora koji su u Robnoj kući 
»Centar« koristili i zadržati 
samo manji dio i četiri ra
dnice. Preostalih deset ra
dnica dobilo je otkaz uz 
objašnjenje da se sve one, 
prema ugovoru o franšizi 
što ga je IVECO bio potpi
sao sa »Šibenkom«, imaju 
pravo vratiti u »Šibeniku«. 
Međutim, zbog neraščišće- 
nih odnosa »Sibenke« i te 
tvrtke i navodnog duga za 
neplaćenu zakupninu 
Zdravko Plenča odbio je to 
napraviti. Postavio je uvjet 
da »IVECO« prije toga na
pusti cijeli prostor na pr
vom katu Robne kuće Cen
tar i da se obavi primopre
daja ljudi koji vode IVECO.

Joško Dodig, Damir Lovrić 
i Ive Vukšić na to nisu pri
stajali. Za to vrijeme radni
ce su, potucajući se od je
dnog do drugog direktora, 
od Uprave »Sibenke«, Rob
ne kuće »Centar« i IVECA 
izvukle najdeblji kraj. Ispa
lo je da im je jedini izlaz 
odlazak na Zavod za zapo
šljavanje i priključenje voj
sci nezaposlenih. One na 
to nisu pristajale pa su na 
kraju o svemu obavijestile 
novinare. Zajedno s njima 
zatražili smo objašnjenje 
za nastali slučaj u jednoj i 
drugoj tvrtki. Predstavnici 
IVECA Dragan Lovrić, a po
sebno Joško Dodig. nisu 
baš bili raspoloženi za ra
zgovor s novinarima što su 
nam jasno pokazali. Među
tim. nakon dugotrajnog i 
strpljivog uvjeravanja, za 
vrijeme kojeg smo se naslu
šali vrlo oštrih opaski na ra
čun stanja u »Šibenki« i nje
na vodstva, Lovrić nam je 
kazao kako su oni sa »Si- 
benkom« raskinuli ugovor i 
da je briga o radnicima sa
da »Šibenkina«. Dao nam 
je i službeni dopis što su ga 
uputili »Šibenki« i u kojem 
je po njegovim riječima 
sve objašnjeno. Direktor 
IVECA, Ive Vukšić. kojeg ni
smo uspjeli upoznati jer je 
bio na bolovanju, u tom do
pisu tvrdi da nije riječ o je
dnom već o četiri poslovna 
prostora, četiri odjela koja 
su tim ugovorom unajmili 
od »Šibenke« i da su sada 
odlučili zadržati samo je
dan. Na temelju toga dali 
su otkaz radnicima koje su 
im sada višak a pozivaju se 
i na to da su takav aran
žman usmeno dogovorili 
sa sadašnjim predsjedni
kom Uprave »Šibenke« 
Zdravkom Plenčorrr Oni 
priznaju da najam »Šiben
ki« nisu plaćali ali zato što 
je »Šibenka« njima dužna 
novac na osnovi kupljene a 
neplaćene robe i zbog to
ga su pokrenuli i sudski po
stupak.

Zdravko Plenča. pred
sjednik Uprave »Šibenke« 
bez problema je novinari
ma ispričao svoju priču. Po 
njegovim riječima IVECO 
ne može na svoju ruku

Iseljenje fveca nije riješilo probleme radnica (Snimio; Frane miuević)

Izmučene radnice čekaju svoje pravo u »Šibenkh

ostati u jednom, manjem i 
to najatraktivnijem dijelu 
prostora a za ostalo jedno
strano prekinuti ugovor. 
Taj je prostor iznajmljen 
kao cjelina a ne po odjeli
ma. Istaknuo je i da IVECO 
uopće nije platio zakupni
nu, da nije istina da su ra
skinuli ugovor i da oni, dok 
se to ne dogodi, ne mogu 
primiti svoje bivše radnice 
natrag, ali je bio kategori
čan da one neće završiti na 
ulicu. »Neosporno je« tvr
dio nam je u utorak Plenča 
»da su to naše radnice i da 
ćemo ih vratiti na posao ali 
prije toga tražimo od IVE
CA da se potpuno iseli iz 
tog prostora na prvom ka
tu Robne kuće Centar, a 
sva sporna pitanja rješavat 
će se na sudu. Kazao je i ka
ko IVECO uopće ne plaća 
zakupninu te da su protiv 
te tvrtke pokrenuli tri sud
ska postupka, uz ostalo i za 
prisilno iseljenje. Bilo je ja
sno da se neraščišćeni 
odnosi između dviju tvrtki 
prelamaju preko leđa nedu
žnih radnica i da ih Uprava 

»Šibenke« koristi kako bi 
se riješila IVECA. U među
vremenu, nakon ranojutar- 
njeg posjeta radnica i novi
nara, predstavnici IVECA 
odlučili su ipak prihvatiti 
»Šibenikine« uvjete i od
mah iseliti iz cijelog prosto
ra što je trebalo značiti da 
je slučaj riješen i da će »Ši
benka« odmah preuzeti 
svoje bivše radnice. Ali, ka
da su one sutradan otišle u 
Upravu Robne kuće »Cen
tar« predati svoje radne 
knjižice čekalo ih je novo 
neugodno iznenađenje i 
novi šok. Rečeno im je da 
je društvo s ograničenom 
odgovornošću »Tekstil« u 
kojem su prije odlaska u 
IVECO radile , otišao u ste
čaj, da se sada nemaju 
gdje vratiti i da moraju na 
Zavod za zapošljavanje.

Presudila 
predsjednica 
Nadzornog 

odbora
Obećanja predsjednika 

Uprave. Zdravka Plečne, 
izjalovila su se, a to mu vi

še nisu mogle niti reći jer je 
on u međuvremenu otišao 
na službeni put u Zagreb. 
Radnice sada njih 14 jer su 
im se pridružile četiri koje 
je IVECO zajedno s manjim 
prostorom bio zadržao, po
novno su bile izigrane. Nji
hove muke konačno je u 
četvrtak odlučno prekinula 
Margareta Malger, predsje
dnica Uprave »Šibenke« ko
ja je, čim je čula što se do
gađa, izdala nalog da še ra
dnice odmah vrate u Šiben- 
ku. Za prostor u kojem su 
radile navodno već ima za
interesiranih tvrtki pa će 
vjerojatno ubrzo ponovno 
promijeniti poslodavca. 
»To se nije ni u kom sluča
ju smjelo dogoditi. Radni
ce su čim su dobile otkaz 
trebale biti ponovno pri
mljene u 'Šibenku'«, kazala 
je u telefonskoj izjavi Mar
gareta Malger. »Nadzorni 
odbor je odavno donio 
odluku da se radnici koji su 
prešli kod franšizera imaju 
pravo, nakon stečaja »Ši- 
benkinih« društava s ogra
ničenom odgovornošću ko
ji su se u međuvremenu do
godili vratiti u »Šibeniku« 
d.d. ali očito da tu odluku, 
koja nije ni prva ni zadnja, 
nitko nije ispoštovao niti je 
to ispravljeno u ugovori
ma. Radnice će istog dana 
kada im je prestao radni 
odnos, znači 15. siječnja bi
ti prijavljene u »Šibenku« 
to im jamčim jer.iza toga 
stoje i propisi i moral. Ne
dopustivo je da tih četrna
est radnica traži svoju prav
du a ona je čistija od Boga. 
Onaj tko ih već sedam da
na vozi od nemila do nedra- 
ga trebao bi dati odgovor i 
zašto to čini«, bila je jasna 
Margareta Malger. Valjda 
će taj odgovor od Uprave 
»Šibenke« Nadzorni odbor 
i službeno zatražiti jer bio 
je ovo još jedan neugodan 
slučaj u kojem se baš nije 
pokazalo da su Upravi »Ši
benke« radnici, bili oni biv
ši ili sadašnji, i njihova pra
va na prvom mjestu. Poja

čano je uvjerenje da su oni 
samo opterećenje jer kada 
ih prihvate natrag poveća
vaju im se i troškovi. Treba
ju im isplaćivati minimalnu 
plaću, zdravstveno i miro
vinsko osiguranje. Jedno
stavnije je poslati ih na te
ret Zavodu za zapošljava
nje. Za posjeta Zdravku 
Plenči naišli smo i na neko
liko radnica iz »Šibenkine« 
prodavaonice u Zatonu ko
ju je dosadašnji franšizer 
napustio. I one bi se po 
ugovoru trebale vratiti u 
»Šibenku«. Već nekoliko 
puta dolaze kod direktora 
Plenče i ne znaju na čemu 
sU. On im predlaže dogo
vor - da se dok ta prodavao
nica ponovno ne proradi 
prijave na Zavod za zapo
šljavanje kako »Šibenka« 
ne bi za njih morala trošiti 
a jamči im da će ih. kada se 
za to stvore uvjeti, ponov
no zaposliti. Ponovno obe
ćanja! Mogu li radnici »Ši
benke« nakon svega što se 
proteklih pet šest godina 
događalo uopće vjerovati 
svojim vodstvima?

Šlučaj s povratkom biv
ših radnica ponovno je 
skrenu pozornost na »Ši
benku« i njenu budućnost. 
Malo je onih koji vjeruju da 
će se to poduzeće uopće 
oporaviti. Sve dosadašnje 
uprave i njihovi predsjedni
ci pa i Nadzorni odbor tu 
sumnju samo hrane. Koli
ko se puta u protekle dvije 
godine najavljivalo da će 
to poduzeće, koje već du
go živi isključivo od iznaj
mljivanja i prodaje svojih 
objekata uskoro proraditi 
ali to se još nije dogodilo. 
Bivšim i sadašnjim radnici
ma »Šibenka« postoji sa
mo radi nekolicine njenih 
direktora. Oni nisu do sada 
opravdali ni to što je »Ši
benka« imala privilegiju da 
je hrvatska Vlada sanira za 
razliku od onih kao što su 
»Revija« i »Poliplast« koji tu 
milost već mjesecima čeka
ju

D FERIC



6 ZDRAVSTVO
STOMATOLOŠKE AMBULANTE ŠIBENSKOG DOMA ZDRAVLJA PRED SKOROM »PRIVATIZACIJOM«

ISTA PRAVILA KAO I ZA AMBULANTE

Prosječna starost stomatološke opreme /e desetak godina

OPĆE MEDICINE
Među prvima koje idu u zakup jesu podrume stomato
loške ambulante a tijekom ove godine trebao bi se pri- 
vatizirati i najveći dio preostalih ambulanti koje su u 
sastavu šibenskog Doma zdravlja. Broj osiguranika o 
kojima skrbe kao i stara stomatološka oprema glavni 
su problemi koji muče stomatologe. S godišnjom gla
varinom od 88 kuna po osiguraniku za cijelu godinu 
teško će se moći poslovati, kažu stomatolozi

Kao i liječnike opće medi
cine tako će i stomato
loge koji rade u sastavu 
šibenskog Doma zdravlja za

hvatiti tzv privatizacija, odno
sno i oni će krenuti u zakup 
prostora i opreme u kojima ra
de. U prvom krugu u zakup 
idu područne stomatološke 
ambulante u Primoštenu. 
Skradinu, Vodicama, Tisnu. 
Murteru i Pirovcu a do kraja 
ove godine u zakup idu i sve 
preostale ambulante u Šibeni
ku izuzev šest ambulanti u ko
jima radi ukupno dvanaest 
stomatoloških timova u zgra
di Doma zdravlja kao i dvije 
specijalističke stomatološke 
ambulante.

Trenutačno u sklopu ši
benskog Doma zdravlja ima 
34 stomatološka tima za koje 

ŠTO 0 ZAKUPU KAŽU 
STOMATOLOZI U PODRUČNIM 

STOMATOLOŠKIM AMBULANTAMA
Dr. Višnja Brajković (Skradin): Naš prvi 

problem je nedovoljan broj ljudi. Ovo je sla
bije naseljeno područje, još ima onih koji se 
nisu vratili. Trenutačno imam 1750 kartona 
što nije zadovoljavajući broj. Budući da se 
novac dobiva zavisno od broja osiguranika, 
s tolikim brojem kartona ne mogu podmiriti 
prosječnu plaću, a željeli bismo ovdje zadr
žati i čistačicu koju također treba platiti. Po 
nekakvoj ekonomskoj logici za normalan 
rad i podmirenje troškova trebalo bi imati 
oko 2700 osiguranika dakle više nego što 
je normativom predviđeno. Drugi je pro
blem stara oprema Doduše ova oprema je 
iz 1989. godine ali je neko vrijeme radila 
non-stop a najviše ju je oštetilo to što smo 
je tijekom rata pet puta preseljavali.

Dr. Silva Alfirević (PrimoŠten): Na pri- 
moštensko-rogozničkom području ima oko 
pet i pol tisuća stanovnika a ustanovljeno je 
da ih je dosta ostalo neopredijeljeno tako 
da su oba tima dobila još trideset posto od 
dosadašnjeg broja kartona, pa sad ja imam 
broj kartona u skladu s normativom. Među
tim, stanje medicinsko-tehničke opreme i 
stanje prostora ne odgovara standardima. 
Naša je oprema stara oko 14 godina, već je 
islužena, pa iako smo nedavno dobili neke 
nove dijelove opreme ona se često kvari. 
Što se tiče prostora ambulanta se nalazi u 
bivšem odmaralištu koje je građeno za bora
vak u ljetnim mjesecima tako da imamo veli
ke troškove za grijanje Pečeno je u upravi

Doma zdravlja da će se prostor uređivati. U 
svakom slučaju kada uđemo u zakup bit će 
teško preživjeti.

Dr. Darvin Miličević (Tisno): Oprema u 
našoj ambulanti je stara oko deset godina. 
Sad se ne kvari često ali je zapravo zrela za 
reparaturu. Za one koji nemaju dovoljan 
broj kartona bit će prilično teško, morat će 
se stisnuti s troškovima. Kad se krene sa za
kupom vjerujem da će se neke stvari koje 
se u praksi pokažu lošem vjerojatno mijenja
ti.

Dr, Jovan Oklješa (Murter): Mislim da 
će biti prilično teško. Tako ja imam svega 
četiri posto manje osiguranika od normati
va, ove je godine glavarina po pacijentu 88 
kuna i to za cijelu godinu tako da je sa 
HZZO-om imam ugovorenih oko 211 tisuća 
kuna, ili mjesečno 1 7 i pol tisuća kuna. Uko
liko želim zadržati dosadašnju plaću za se
be i medicinsku sestru te ako tome prido
dam najamninu od 700 kuna, troškove stru
je i komunalija, zatim naknadu za knjigovo
đu, Čišćenje prostora - svi ti izdaci zajedno 
dosežu blizu 17 tisuća kuna mjesečno i to 
bez uračunatih troškova za materijal. Treba 
naglasiti da dosta zubarskog materijala slu
ži za jednokratnu upotrebu Zbog svega to
ga mislim da će se i s normativom od dvije i 
pol tisuće pacijenata morati sniziti mjeseč
na primanja ako se misli opstati. Isto tako, i 
oprema je stara 17 godina. Za sada se svaki 
kvar odmah i popravlja a tako će morati biti 
i kada sutra budem sam plaćao popravke.

će prilikom zakupa vrijediti 
ista ona pravila, odnosno 
uvjeti kao i u slučaju zakupa 
ambulanti opće medicine. 
To. između ostaloga znači da 
će stalno zaposleni stomato
log koji ulazi u zakup »mora
ti« uzeti medicinsku sestru ko
ja je sastavni dio stomatolo
škog tima te će plaćat mje
sečno i jednu trećinu rada 
zubnog tehničara budući da 
je utvrđeno da jedan zuboteb- 
ničar »opslužuje« tri stomato
loga. Godišnja glavarina i sto
matologu baš kao i liječniku 
opće medicine ovisi sada, a 
tako će biti i kada uđe u za
kup. o broju osiguranika za 
koje skrbi Normativ za stoma
tologa je dvije i pol tisuće osi
guranika a ove godine glavan- 
na po osiguraniku iznosi 88 
kuna i to za cijelu godinu.

Islužena oprema
Od tako male glavarine po 

pacijentu stomatolozi koji će 
skoro ući u zakup prilično 
strahuju Prema nekim poda
cima najveći broj među njima 
je onih koji nisu dostigli broj
ku od dvije i pol tisuće osigu
ranika kojom bi. kazat će neki 
od stomatologa, mogli poku
šati svoju »poslovnu« godinu 
završiti bez gubitka. Dodatnu 
nesigurnost stomatolozima 
unosi i činjenica da će ula
skom u zakup svu brigu o odr
žavanju kao i popravcima na 
opremi snositi sami. Među
tim, sva je stomatološka opre
ma. kako nam kaže dr. Biser
ka Šubašić. donedavna vodi
teljica stomatoloških ambu
lanti u šibenskom Domu 
zdravlja, islužena a najveći je 

dio te opreme montiran još 
početkom osamdesetih godi
na S tom opremom stomato
lozi su radili i u dvije smjene 
tako da su sada na njoj sve če
šći kvarovi Kako najobičniji 
kvar košta dvije, tri tisuće ku
na ne treba čuditi što pro
blem stare opreme stomatolo
zi stiču kao jedan od značajni
jih problema s kojim će se mo
rati suočiti ulaskom u zakup, 
iako je u glavarini predviđen i 
novac za investicijsko održa
vanje. U slučaju kvara on će 
morati pronaći načina da na
makne novac od svoje mrša
ve glavarine za popravak jer u 
protivnom ne može biti od ko
risti svojim osiguranicima. ta
da će njegov pacijent biti pri
moran potražiti negdje dru
gdje stomatološku uslugu i, 
naravno, masno je platiti. Pa
cijent može, prema nekim pro
gnozama. biti zakinut i kad je 
riječ o izboru i kvaliteti stoma
tološkog materijala, za popra
vak zuba. U posljednjih nekoli
ko godina stomatološke su or
dinacije u sastavu šibenskog

Doma zdravlja raspolagala, 
prema riječima stomatologa, 
s dovoljnom količinom stoma
tološkog materijala i to dobre 
kvalitete. Međutim, sada će 
upravo visina glavarine dikti
rati i mogućnosti prilikom ku
povanja stomatološkog mate
rijala te je za očekivati da će 
se pri tome češće odlučiti za 
one jeftinije. Na žalost, takve 
muke po novcu osjećat će 
opet pacijent jer se na taj na
čin bitno smanjuje i razina sto
matološke usluge.

Za pacijenta ova nova 1998 
godina donijela je i neke novo
sti kad je riječ o stomatolo
škoj protetici.

»Umjetni zubi« iz 
vlastitog džepa

- Do sada su pacijenti imali 
pravo na sve vrste protetskih 
pomagala uz minimalnu parti
cipaciju. Od ove će godine pa
cijenti, u dobi od 18 do 65 go
dina. morati sami plaćati tzv. 
fiksnu protetiku kao što su 
krunica i mostovi te će plaćati 
materijale za lijevane proteze. 
Tako, primjerice, za jednu bi 
krunicu morali platiti oko 130 
njemačkih maraka. S druge 
se strane mobilna proteza ne
će naplaćivati, odnosno, dobi
vat će se uz minimalnu partici
paciju - kaže dr Šubašić. Na 
taj način problemi pacijenta, 
kojem je potrebno neko pro- 
tetsko pomagalo, postaju ve
ći jer uz to što sada krunicu ili 
most mora platiti on i dalje 
mora čekati i do godinu i pol 
dana kako bi ona bila izrađe
na. Naravno, može se odlučiti 
i za privatnu stomatološku 
uslugu i tako protezu dobiti u 
neusporedivo kraćem vreme
nu ali je zato mora i skupo pla
titi Kako najveći broj pacije

nata ipak ne može sebi to priu
štiti primoran je na dugo čeka
nje. lako je činjenica kako je 
zbog loših navika velik broj pa
cijenata osuđen na brojne sto
matološke intervencije i, ko
načno, na neki stomatološki 
zubni nadomjestak, razlog du
gom čekanju na izradu leži 
ipak, prije svega u činjenici da 
na 34 stomatološka tima ne
dostaje zubnih tehničara.

- Trenutačno imamo devet 
zubnih tehničara od kojih če
tvorica čine dio dviju specijali
stičkih ambulanti. Preostalih 
pet tehničara opslužuje petna
est stomatoloških timova jer 
prema normativu na jednog 
tehničara idu tri stomatologa. 

To znači da je još 19 stomato
loških timova ostalo bez tehni
čara - objašnjava dr Šubašić 
Osim nedostatnog kadra dru
gi je problem i u tome što Hr
vatski zavod za zdravstveno 
osiguranje mjesečno po je
dnom stomatološkom timu 
plaća »samo« sedam proteza 
pa je i to limitirajuća okolnost 
zboog koje su čekanja tako 
duga.

U laboratoriju stomatolo
ške protetike saznajemo da 
se mjesečno izradi i do 120 
različitih proteza. Problem la
boratorija je oprema s kojom 
raspolažu, pa se u njemu ne 
izrađuju metalne i keramičke 
proteze Taj nedostatak u 
opremljenosti laboratorija bit 
će sigurno problem za one ko
ji u njemu rade onog trenutka 
kada budu došli na red za za
kup. Kako saznajemo stoma
tolog koji uzme u zakup ambu
lantu.-u svoje mjesečne izda
tke ubrojit i troškove u visini 
jedne trećine ukupnih mjeseč
nih troškova rada zubnog teh
ničara. Ali ako mu on zbog sla
be opremljenosti ne bude mo

gao izraditi neku protezu sto
matolog će biti primoran po
tražiti takvu uslugu na dru
gom mjestu i to onda poseb
no platiti. Stomatolozi kažu 
kako upravo zbog toga što pa
cijenti nerijetko kasno dolaze 
po njihovu pomoć, mjesečno 
imaju više od sedam potreba 
za izradom neke proteze. Svi 
su izgledi da će problem izra
de. ah i plaćanja zubne proteti
ke, biti težak problem i onda 
kada se počne raditi i poslova
ti u uvjetima diktiranim zaku
pom ambulante, odnosno, la
boratorija. Ipak, stomatolozi 
se nadaju da će se loše strane 
u njihovom radu s pacijenti
ma Ipak u hodu rješavati na 
zadovoljstvo i liječnika i osigu
ranika. Suzana GRUBIC



PROSVJETA Šibenski list 
subota 24. siječnja 1998. >

ZAŠTO NOVA 
ŠKOLA U USNOM 

NIJE PROŠLA 
TEHNIČKI PREGLED 

I KADA ĆE 
TIŠNJANSKI 

UČENICI UŽIVATI U 
BLAGODATIMA 
CENTRALNOG 

GRIJANJA

Kad su tišnjanski osnov
ci 12. siječnja ove go
dine došli pred novu 
školu očekujući da nastava 

u drugom polugodištu ko
načno počne u novoizgrađe- 
noj zgradi, morali su se ipak 
vratiti u staru školu, jer nova 
nije dobila dopusnicu za ' ud 
iako se to očekivalo. Naime, 
na tehničkom pregledu koji 
je dan ranije obavila nadle
žna komisija zabilježen je 
niz propusta od kojih su ne
ki izravno vezani za sigur
nost učenika.

Bez dopusnice 
zbog tridesetak 

propusta
Ako se i zanemare pri

mjedbe poput neuređenog 
okoliša, nedovršenog atom
skog skloništa, nepostavlje- 
ne zaštite od sunca budući 
da su učionice okrenute na 
južnu stranu, nije bilo mogu
će prešutjeti nepostojanje 
atesta za vodopropust septi- 
čke jame, neispitanu ventila
ciju, nedovršenu električnu i 
gromobransku instalaciju, 
te nepostajanje protupožar
nih aparata i prve pomoći. 
No. najveći problem bila je 
kotlovnica, postrojenje koje 
se tek počelo montirati. Na
ravno, sustav centralnog gri
janja tako nije bilo moguće 
testirati, a budući da je riječ 
o grijanju na plin sigurnost 
učenika nije se smjela dovo
diti u pitanje. Tri dana prije 
tehničkog pregleda župan 
Ivo Baica obišao je gradili
šte nove škole i tom prigo
dom Dane Cobanov, direk
tor tvrtke »Kamenar« koja 
iznosi radove, čvrsto mu je 
obećao da će zgrada u pot
punosti biti spremna za pre
gled. No, ni četrnaest dana 
poslije nije sve dovršeno, a 
kada će učenici napokon ući 
u novu školsku zgradu nitko 
još pouzdano ne može reći. 
Štoviše, o tome se radije šu
ti!

Ravnateljica Osnovne 
škole Tisno Slavka Plenča 
kaže kako je očekivala da na
stava u drugom polugodištu 
počne u novoj školskoj zgra
di, ali obazrivo odmah doda
je kako je bolje strpiti se 2-3 
tjedna pa da sve bude u re
du.

— Škola je krasna, samo 
da se sve napravi do kraja!

NOVA DRVA ZA STARU ŠKOLU
Komisija za tehnički pregled otkrila 
I'e tridesetak propusta na novoj ško- 
i u Tisnom, od kojih su neki izravno 
ugrožavali sigurnost učenika. Čini 
se da ni četrnaest dana nakon tehni
čkog pregleda svi nedostaci nisu ot
klonjeni, a kada će učenici napokon 
ući u novu školsku zgradu nitko još 
pouzdano ne može reći. U međuvre
menu u staroj je školi ponestalo dr
va za grijanje, pa je nabavljena no
va pošiljka. Dovoljna za cijelu zimu, 
ako bude trebalo!

Kada će biti testirano postrojenje za centralno grijanje?

Načelnik Općine Tisno 
Josip Stegić nije, međutim, 
krio nezadovoljstvo cijelom 
situacijom, a osobito izvođa
čem radova.

— Komisija za tehnički 
pregled našla je tridesetak 
primjedbi. Zadaća općine bi
la je izgradnja prilaznog pu
ta i osiguranje priključka za 
vodu i struju. Moram prizna
ti da kasni i taj dio posla. Tre
nutačno se radi zaštitni zid i 
nogostup, a kada sve to bu
de gotovo, postavit će se i 
drugi sloj asfalta. Pritužbe 
na »Kamenar« svi imaju: op
ćina, županija, pa čak i Mini
starstvo prosvjete.

Vlaga u školskom 
predvorju

Prekoračenje rokova, fi
nancijski problemi, sukobi 
između izvođača radova i mi
nistarstva, korištenje škole 
za predizbornu dekoraciju 
vladajuće stranke, pregovo
ri i natezanja novu školu u Ti- 
snome prati od početka 
gradnje. Kamen temeljac po
stavila je ministrica Ljilja Vo- 
kić u listopadu 1995. uoči 
izbora za Zastupnički dom 
Sabora. Prema osnovnom 
ugovoru škola je trebala biti 
završena koncem lipnja 
1996., no nije otvorena do 
današnjega dana, iako se 
svečano otvorenje dogodilo 
u travnju prošle godine sa
mo dva dana prije lokalnih 
izbora i uz blagoslov domini- 
strice Božice Simleše.

Ni izbor izvođača radova

nije protekao bezbolno. Mi
nistarstvo prosvjete koje je 
u potpunosti financiralo 
gradnju škole predlagalo je 
tvrtku iz drugog grada, ali je 
zbog teškog položaja Šibeni
ka na inzistiranje ondašnjeg 
župana Paška Bubala prista
lo posao dati šibenskom 
»Kamenaru«. Ta tvrtka do ta
da je isključivo obavljala ra
dove na niskogradnji, škola 
u Tisnom njihova je prva za
daća iz visokogradnje. Je li 
to neiskustvo uzrok i dvje
ma nemalim mrljama od vla
ge što su se pojavile na zido

vima predvorja, iako škola 
još nije doživjela ni jedan 
svoj radni dan?

Problemi između Mini
starstva i »Kamenara« poja
vili su se već na početku ka
da je izmjena dokumentaci
je zbog nužnih dopuna i mje
renja terena izazvala dodat
ni trošak. Ni kasnije Ministar
stvo nije redovito plaćalo 
sve obavljene radove, što su 
potvrdili i članovi Nadzora. 
Želeći ubrzati dovršenje ra
dova, kako je to u travnju 
1997. objašnjavao Franko 
Čeko, tadašnji pročelnik Žu
panijskog ureda za prosvje

tu i kulturu, škola je iskorište
na u predizbornoj kampanji 
vladajuće stranke. Prema 
Čekinim riječima trebalo je 
dovršiti tek neke sitnice, po
staviti »linoleum i dovršiti sa
nitarni čvor za učenike«. Go

tovo devet mjeseci poslije 
na tehničkom pregledu na
đeno je još tridesetak »sitni
ca«, od kojih su neke utjeca
le i na sigurnost učenika.

Prekoračeni svi 
rokovi

Kada je lani koncem kolo
voza ministrica Vokić u Kni
nu razgovarala s novinarima 
samovjereno je istaknula ka
ko će prva škola u Hrvatskoj 
koju je u potpunosti financi
ralo Ministarstvo i koja ima 
ugrađeno podno grijanje 
(što ne odgovara stanju na 
terenu), početi s radom od 

početka školske godine, 
mnogi su poučeni praksom 
na to sunnjičavo odmahniva- 
li glavom. Počelo je i drugo 
polugodište a učenici i dalje 
idu u staru školu.

Odnos između »Kamenja
ra« i Ministarstva doživio je 
usijanje u listopadu prošle 
godine, kada je gradilište 
obišao sudski vještak kojeg 
je angažiralo Ministarstvo. 
Prema onomu kako su novi
nari izvješteni, nisu otkrive
ne nikakve nepravilnosti. Na
kon toga Ministarstvo je 
odobrilo milijun i 200 tisuća 
kuna potrebnih da bi »Kame
nar« posao priveo kraju. Ta
da je potpisan ugovor izme
đu izvođača i Šibensko-knin- 
ske županije, prema kojem 
su radovi trebali biti završe
ni koncem minule godine.

Što je »Kamenar« nakon 
neuspjelog tehičkog pregle
da prije dva tjedna do danas 
napravio? Je li kotlovnica do 
kraja montirana, a postroje
nje za grijanje testirano? Je
su li otklonjene i druge pri
mjedbe? Kada će biti pono
vo sazvana komisija za tehn- 
nički pregled i konačno, ka
da će učenici u novu školu? 
Direktor »Kamenara« Dane 
Čobanov već je prije izjavio 
da potpisanoj novinarki ne 
želi davati nikakve informaci
je. Suzdržana od bilo kakvih 
službenih izjava_je i sadaš
nja pročelnica Županijskog 
ureda za prosvjetu i kulturu 
Živana Podrug.

U međuvremenu tišnjan- 
skim osnovcima u staroj ško
li ponestalo je drva za grija
nje. Ne znajući kada će se 
preseliti u novu nabavljena 
je nova pošiljka drva. Do
voljna za cijelu zimu, ako bu
de trebalo!

Marija LONČAR
(Snimio:

Radovan GOGER)

Školska kuhinja snimljena četiri dana prije izlaska našeg lista Nova škola u Tisnom
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daju naprijed buduć
nost«, gotovo je izvjesno da 
će se graditi nova trafostani
ca Zlarin 3, u vrijednosti od 
preko 600 tisuća kuna. Zaje
dno sa spalionicom. u Zlari- 
nu će se vrlo skoro podići

Zlannjam. kao jedan, podržavaju »svoga Tonya* Danas ih je na otoku svega 250plus - jedan Dalmati
nac!

Mr. Josip Juras, pomoćnik ministra povratka i useljeniStva: - Druge su sredine napravile više, jer su 
složnije! Nije tajna: treba osnovati  jak šibenski lobi - i raditi za dobro najljepše županije

nik i Šibensko-kninska županija

lako doministar Juras na 
Zlarinu o tome nije želio go
voriti detaljnije, iz zapisnika 
sa sastanka u Uredu Predsje
dnika RH, koji su održali 
prof. dr. Pero Jurković, pred
sjednikov
savjetnik za gospodarstvo. 
Josip Juras i Velibor Krasić 
te Martin Bele - kao Magliči- 
ni zastupnici u Hrvatskoj, po
znate su i poslovne namjere 
tvorca najbolje baterijske 
svjetiljke na svijetu i autora 
mnogih patenata u pravcu 
profitabilnih ulaganja u žu
paniji točnije na području 
grada

Radovi na ekološkoj spalionici smeća u Zlarinu u punom su jeku. Tony Maglica do 
tisuća dolara, a predstavom zaklade »Maglite* ulagat će svake godine 500 tisub

Iz šibenske »Elektre* i »Vodovoda* stižu uvjeravanja da će opremu 
za spalionicu iz SAD. koja treba stići za mjesec dana, dočekati i kva
litetni priključci vode i struje

- Možemo biti sretni što 
je Tony Maglica odlučio.ula
gati u kraj iz kojega je neka
da trebao otići. S time on po
kazuje svoje domoljublje, i 
želju ne samo da unaprijedi 
Zlarin, već i druge jadranske 
otoke, jer je to cilj zaklade 
»MAGLITE« sa sjedištem na 
Zlarinu. Neka ovo potakne i 
sve druge naše Maglice, ka
kvih ima svaki otok kazao je 
Josip Juras. Do početka ra
da spalionice smeća, potreb
no je izgraditi vodovodni pri
ključak i izvesti primjerenu 
rekonstrukciju električne 
mreže, što će, kao i sva ula
ganja na Zlarinu putem za
klade, zajedno financirati 
Tony Maglica, Grad Šibenik, 
te Ministarstvo obnove i ra
zvitka preko Fonda za razvoj 
otoka. S obzirom na to da 
sva Magličina ulaganja »gle-

» dana Maglica ce 
će, među ostalim i

Maglicu u njegovim ula
ganjem na Zlarinu podržava
ju i prate Vlada RH, Grad Ši
benik i Šibensko-kninska žu
panija, što su razgovoru s 
novinarima potvrdili Josip 
Juras i Nikola Rak.

kvalitetna osnovna infra
struktura kao nužna podlo
ga za daljnji razvoj i ulaga
nja. Takav pristup razvoju 
Zlarina, koji podrazumijeva 
visoke ekološke standarde i 
razvoj turizma, zemljoradnje 
i stočarstva, s porastom sta
novnika, uključuje i nova pra
vila ponašanja. Iz Kalifornije 
neće stići samo oprema za 
spalionicu, već nekoliko spe
cijalnih vozila za odvoz sme
ća. i dvadeset kontejnera za 
različite vrste otpada. Spalio- 
nički produkt je, naime, pe
peo, široko upotrebljiv u sva
kodnevnom životu ovisno o

mo za turiste, za koje Magli
ca predviđa i izgradnju hote
la na Zlarinu, s mogućnošću 
prihvata umirovljenika iz ise
ljeništva. To je, prema dogo
voru, isključivo Magličina in
vesticija, kao i podizanje po
gona za preradu koralja i 
spužava.

NOVI DANI ZA ŠIBEN
SKI »REMONT«?

Gotovo je sigurno da. na
kon nedvojbene potpore 
Tonyu Maglici iz državnog 
vrha, što je potvrdio Josip 
Juras za posjeta Zlarinu. vi
še neće biti zapreka i za sve 
ostale njegove poslovne pla
nove.

Mr. Josip Juras, po
moćnik ministra po
vratka i useljeniš- 
tva. boravio je u subotu na 

Zlarinu, zajedno s podžupa
nom Mladenom Abram- 
cem, dogradonačelnikom Ši
benika Nikolom Rakom i Mir
kom Čalom( članom Županij
skog poglavarstva. U pratnji 
domaćina, članova Mje
snog odbora Zlarin. Velibo- 
ra Krasića zastupnika Tonya 
Maglice, poznatog ameri
čkog biznismena i novinara 
šibenskih redakcija, mr. Ju
ras posjetio je gradilište eko
loške spalionice smeća na 
Zlarinu. Riječ je o donaciji 
Ante Tonya Maglice ro
dnom otoku i prvoj među 
planiranim Magličinim inve
sticijama na Zlarinu, posred
stvom »Maglite« zaklade ko
ju je ugledni hrvatski iselje
nik nedavno osnovao. Kada 
u lipnju krene s radom, spali- 
onica će. zajedno s opre
mom koja treba stići iz SAD, 
vrijediti oko 800 tisuća dola
ra, a prema planu i tehni
čkim osobitostima, moći će 
zadovoljiti potrebe i do pet ti
suća ljudi - a ne 250, koliko 
ih danas stalno živi na Zlari
nu.

lovnim projektima posebno 
istaknuti kupovinu i dokapitalizaciju šibenskog Remonta, 
i zahtjev da se sva njegova buduća proizvodnja i usluge 
odvijaju unutar pogodnosti Slobodne carinske zone. U di
jelu Magličinih ulaganja na otoku Zlarinu^ posredstvom 
zaklade »Maglite«, dio troškova u izgradnji infrastruktu
re snosit će i Ministarstvo za razvitak i obnovu. Grad Sibe-

Nije »MAGLITE*, ali je služila. Ka
da proradi spalionica, otpad koji 
ne može sagorjeti odvozit će se 
na kopno, i prodavati kao sekun
darna sirovina. Dobit će odlaziti 
na račun zaklade »MAGLITE*

porijeklu. Kao ostatak spalji
vanja biološkog otpada, kori
sti se u proizvodnji kvalitet
nog prirodnog gnojiva za po
vrtlarstvo, dok pepeo koji 
ostaje nakon spaljivanja 
anorganskog smeća služi 
kao dio posebnog granulata 
za cestovne podloge prije 
asfaltiranja. - Zato će, napo
menuo je Velibor Krasić, Zla- 
rinjane trebati posebno edu
cirati da razvrstavaju kućni 
otpad. Ostaci koji ne mogu 
sagorjeti odvozit će se na ko
pno. Ali iz nove servisno-te- 
retne luke u uvali Lokvice, 
koja će se sagraditi uspore
do s rekonstrukcijom oto
čkih puteva. Tradicionalna 
zlarinska riva ostaje tako, sa-
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rodni otok uložio preko 800

ibenika. Tony Maglica nai- 
le je i ozbiljan ponuđač za 
upnju i privatizaciju šiben- 
kog »Remonta«. To je isti- 
a kazao je na sastanku s 
radonačelnikom Frankom 
:ekom. ali sastanak s prd- 
tavnicima državnog vrha to- 
ie daje značaj »zajedni- 
kog interesa Vlade RH i Ma
tice, zajedno s ulaganjima 
a Zlarinu«. Šibenski »Re- 
lont« danas je u isključi- 
om vlasništvu Vlade RH, a 
laglica se obvezuje da će 
adržati svih 388 sada zapo- 
lenih djelatnika, te uz doka- 
italizaciju omogućiti otva- 
anje i novih radnih mjesta, 
ude li se sve odvijalo pre- 
aa njegovim namjerama, u 
klopu nekadašnjeg vojnog 
■oduzeća, odakle je Magli- 
a kasnih pedesetih kao kva- 
ficirani tokar otišao u Ame- 
iku, sagradit će se distribu- 
ivni centar »Maglite« svje- 
iljki za Europu, sjevernu 
Afriku, Bliski istok i Rusiju, 
idje bi se proizvodili i sastav- 
ali dijelovi svjetiljki. »Re- 
nont« u Magličinom vlasniš- 
vu oživio bi proizvodnju i 
ervis za brodove HRM-a 
iroizvodio bi također i stroje- 
re za spalionice krutog otpa
la i ostale ekološke sustave

namijenjene drugim hrvat
skim otocima i izvozu, a 
Tony Maglica investirao bi 
novac U izgradnju marina i 
drugih sadržaja za nautički 
turizam na prostoru kojim ra
spolaže »Remont«. Već ovih 
dana prema dogovoru, naj
kasnije do kraja siječnja, na
vode iz zapisnika Maglica će 
detaljno odrediti u pismu na
mjere Vladi RH i dostaviti ta
kođer Uredu Predsjendika 
RH.

Tu je i njegov uvjet da se 
cjelokupno poslovanje odvi
ja unutar pogodnosti slobo
dne carinske zone, što znači 
da bi se ona trebala proširiti 
i na područje šibenske luke. 
Iskazujući spremnost Grda 
za suglasjem s Magličinim 
projektima, dogradonačel- 
nik Nikola Rak kazao je kako 
je gradska uprava otpoče- 
tka podupirala projekte Ton- 
ya Maglice. Sada je najvažni
je da se na Zlarinu instalira 
odgovarajuća električna i vo
dovodna infrastruktura. Ne 
smijemo dopustiti da opre
ma za spalionicu stigne iz 
SAD a da odmah ne može 
raditi, pa će Grad ispuniti 
preuzte obveze i podnijeti 
dio troškova zajedno sa Žu
panijom i Ministarstvom ob
nove i razvitka. A glede pro
širenja slobodne zone, u Vla
di RH nam je kazano da ne
će biti nikakvih poteškoća, 
samo ako iza zahtjeva stoje 
dobri programi. Magličine 
poslovne namjere - to sigur
no jesu nastavio je Rak. Ne
dvojbenu podršku projekti
ma na Zlarinu dao je i podžu
pan Mladen Abramac: Ra
zvoj otoka jedna je od naših 
najvažnijih zadaća. Treba ra
zvijati programe, kao i ovaj 
na Zlarinu. i tada neće izo
stati niti podrška Vlade.

Anthony Tony Maglica 
u Šibenik donosi radna mje
sta i atmosferu poduzetniš
tva. Od pjevanja borbenih 
pjesama nema ništa, treba 
zasukati rukave riječi su mr. 
Josipa Jurasa. Prema sve
mu sudeći, mogle bi označi
ti i kraj nekih sumnji i nespo
razuma oko Magličinih ula
ganja u gradu i županiji.

^5:
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Velibor Krasić. zastupnik Tonya Maglice u Hrvatskoj, do u tančine je objašnjavao planove ulaganja zaklade »MAGLITE* na Zlarinu

NAKON JOSIPA JURASA ZLAR1N SU POSJETILI I ŽUPAN IVO BAKA I 
GRADONAČELNIK ŠIBENIKA FRANKO ČEKO 

»TONY MCA U NAMA
IMA OSLONAC ZA SVE

••- •• - 'amo nekoliko dana po- 
slije boravka mr, JosF 

<. Jurasa'na Žt&nnu.
gradilište ekološke spahoni- 
ce srheća koju T ony Maglica 
poklanja rodnom otoku po
sjetili su i Ivo Baica. župan Ši- 
bensko-kninske županije i 
gradonačelnik Šibenika Fram 
koČeko. zajedno spredstav- 
nicima Šibenske »Elektre« 

» Nenadom Bubrićem i direk-

izjave četnog čovjeka Šiban- vij&k zadovoljstvo sviju. 
Krivo me se razumjelo i prosko-kninske županije koje su v ........... ,.x. ._____

U ponavljam, jer
izvjesno nepovjerenje u Ma- sam želio istaći da Tony Ma- 
gltčine projekte, novinare g£ca ne može sam riješiti 
posebno zanimao upravo žu- sve nagomilane probleme u 
pan ivo Baica. — Moja izjava- ' županiji. Ova su njegova po - 
glede investicija gosp Magli- duzimanja. zajedno s budu

torom šibenskog »Vodovo-
= .wzima«jđ, zHjegnu ^ vuuu- 

tadva javna poduzeća trenu- zlonamjerna. Po- ćim planovima za »Remont«
■ tačno su najvažnija u projekt- •

tu spahontee smeća, jer je 
'j dg Gavrila, kada se planira 
|'doprema opreme iz SAD i 

početak rada, potrebno osi
gurati priključke struje i vo-

lemike koje su se poslije ra- tek jedan dio rješenja, a mi 
Žvile nišu u svakom trenutku smo danas došli na Zlann da
baš najbolje zvučale, a ja mu pošaljemo pozdrave i po- 
sam. svojedobno, za govorni- ruku da u nama ima gšlbnac 
com županijske skupštine za sve svoje projekte:ka- 
ustvari, želio potaknuti Ton- zao je Ivo Baica. Uostalom, 

- - • ya Maglicu da ne posustao«, ^.Županijske su službe u kra-
S obzirom na nedavne l nije, već je napravio korak tkom vremenu izdale sve do-

____ _________________________ »

zvole za spalionicu — nasta
vio je župan, koji je dan prije 
posjeta Zlarinu, na sjednici 

;<Ž^ani|Sk®g poglavarstva u
utorak, imenovao Mirka Ca- 
lu da u ime Županije kontak
tira s Tonyem Maglicom r 

^njegovim zastupnicima. Pre
ma čalinim riječima. Tony 
MagBoa nUtOtrdk program 
ulaganja u »Remontu« koji 
donosi kvalitetna; poslove i 
nova, radna mjesta: i nema 
razloga de se ne ostvari u 
skoroj budućnosti. Ulaganja 

• na Zlarinu. posredstvom za- 
. .klade'^MAGLITE« Vladi, žu

paniji i Gradu Šibeniku nisu 
wwmljiva santo kao korak 
Msraivitahzaetji jednog otoka

u morskom »predgrađu« Ši
benika.. Oči su uprte na Zla
tna danas i ubuduće istoga 
što je to svojevrstan pitot- 
program pokazati

£: smjernice razvoja i svih dru
gih otoka “* ne samo Štben-

(I OTOK-
TALIONICA 
|N CROATIA«
alionica uništavat će sa- 
upljen na tome otoku, 
»sao i nije bila da se na 
♦e smeće s drugih otoka 
kvoj trebao usmjeriti ta- 
bk - koji to želi - može 
ivu spalionicu. To je, po- 
■b Maglica značajno usa- 
lao inovacije - moguće 
lličitim veličinama, pre- 
misli, ubuduće će ih pro- 
ki »Remont«, s ozna- 
I CROATIA«. Kada proradi ekološka spakomca smeća - a rok je do lipnja -u kodovima će najprije trebati spaliti ovu gomilu smeća u neposrednoj blizini 

crkve Gospe od RašeSke

skih već i drugih na J adranu.
Stoga će, nema sumnje, 

ono što je prije nekoliko mje 
Šaci započeto na otoku koji 
je nekada bio sjedište općt- 

:• s 5000 žitelja, financijski 
: pratiti i Ministarstvo za oboo- 
vu i razvoj, pokazujući đado- 
bn projekti, a inicijalnim kapi- 
tatom ne mogu ostati »na su
ho«. Ovih dana, kazao je Ne- 
nad BubrtČ. direktor šiben- 
ske. »Sekira«, riješit će se. 
najvjerojatnije povoljno, i in
vesticija u novu zlarinskutra- 

- fostanicu. o čemu, zbog cije- 
ne od nemalih 700 tisuća ku
na. odluku treba donijeti di- 

■■■■ rakcija HEP-a. 1 Ivica Plenča, 
direktor šibenskog »Vodovo
da«, dao je garanciju da će. 
do dolaska opreme za spalio
nicu. stići i kvalitetan priklju
čak vode, pa više ne bi treba
lo biti razloga za sumnju da 
će Magličmi projekti zastati 
— najmanje zbog tromosti lo
kalne vlasti i njihovih službi.
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Domovi zdravlja u Šibe
niku, Drnišu i Kninu pot
pisali su ugovore o finan
ciranju primarne zdrav
stvene zaštite - Za neke 
liječničke timove tek se 
čeka odluka HZZO-a

NOVA REVIZIJA KARTONA U VEU*

Nakon propalog prvog 
pokušaja ugovaranja 
liječničkih timova ko
ji su u sastavu domova 

zdravlja u Šibeniku, Drnišu i 
Kninu s Povjerenstvom Di
rekcije Hrvatskog zavoda za 
zdravstveno osiguranje za 
ugovaranje i financiranje pri
marne zdravstvene zaštite, 
u drugom su navratu te 
zdravstvene ustanove uspje
le konačno potpisati ugovo
re. Podsjetimo, razlog prvot
nom nepotpisivanju ugovo
ra bio je nepotpuna doku
mentacija koju su morali pri
ložiti a koja se prije svega 
odnosila na popis osigurani
ka po liječničkim timovima, 
jer će glavarina za svaki tim 
isključivo ovisiti o broju osi
guranika o kojima skrbi.

Kako saznajemo, potpisi
vanje ugovora HZZO-a sa 
domovima zdravlja nije ko
načan jer su još ostala neri
ješena pitanja opstanka ili 
uvođenja novih liječničkih ti
mova. Zasad je poznato da 
za ovu godinu šibenski 
Dom zdravlja raspolaže sa 
43 tima opće medicine, pet 
pedijatrijskih, četiri gineko
loška i 34 stomatološka ti
ma. Time je okončana i nei
zvjesnost mještana Vodica, 
potpisnika peticije za zadr
žavanjem petog liječničkog 

nali 
rva:

tima u vodičkoj ambulanti. 
Od ravnatelja šibenskog Do
ma zdravlja dr. Jakova Supe 
doznajemo da će u tom pe
tom timu raditi ista liječnica 
kao i do sada. Potpisiva
njem ugovora riješen je i 
problem opstanka ambulan
te umirovljenog liječnika 
Slade u zgradi Doma zdrav
lja te će umjesto gašenja 
tog liječničkog tima i u 
1998. godini tu raditi i dalje 
osam liječničkih timova. 
Uprava šibenskog Doma 
zdravlja iščekuje i odluku Hr
vatskog zavoda za zdrav
stveno osiguranje i za ambu
lantu opće medicine za mje
sta Raslinu i Zaton, lako taj 
liječnički tim ima manje ka
rtona od minimalnih 850, 
potrebnih kako bi se uopće 
oformio liječnički tim, od Za
voda se traži da taj tim dobi
je status povlaštenog tima 
kako bi stanovništvo na 
tom području imalo osigura
nu primarnu zdravstvenu za
štitu. I za jedan liječnički tim 
u novoizgrađenoj ambulan
ti u šibenskom gradskom 
naselju Meterize, uprava Do
ma zdravlja također traži po
vlašten status. Prema riječi
ma dr. Šupe, procjenjuje se 
da na Meterizama ima oko 
četiri i pol tisuće stanovnika 
te da to naselje treba imati 
jedan liječnički tim. Zato je

l

Vod/čka ambulanta neće ostat/ bez petog liječničkog tima

predloženo da tu ostane je
dan tim iako ima tek oko 
850 osiguranika, a da drugi 
liječnik koji je prošle godine 
tu radio bude premješten u 
bivšu školsku ambulantu. 
Ukoliko se timu na Meteriza- 
ma ne prizna poseban sta
tus, kaže nam ravnatelj Do
ma zdravlja, ta ambulanta 
zbog malog broja osigurani
ka radit će s minimalnim 
novčanim sredstvima.

— Zbog malog broja osi
guranika ove će godine ve
lik broj liječnika imati male 
pa i minimalne prihode. Mo
ram naglasiti da su svi potpi
sani ugovori privremeni. Po
lovicom veljače ponovno će 

biti obavljena revizija karto
na — kaže dr. Šupe. Dodaj
mo da će se naknadno odlu
čivati u HZZO-u i otočkoj 
ambulanti na Zlarinu koja 
skrbi o osiguranicima i na 
Kapriju i Žirju, te liječničkog 
tima u Boraji. Očekuje se da 
će unatoč malog broja ka
rtona i ti timovi ostati upra
vo zbog važnosti područja 
koje pokrivaju jer je još i u je
dnom i drugom slučaju ma
hom riječ o staroj populaciji 
koja je upućena na te ambu
lante, jer je problem udalje
nost od Šibenika i slaba pro
metna povezanost.

U drniškom Domu zdrav
lja radit će deset timova op

će medicine i pet stomatolo
ških. Naknadno bi HZZO tre
bao odlučiti o opstanku dva
ju »prognaničkih« timova u 
Solarisu i Duilovu. Ravnate
ljica drniškog Doma zdrav
lja dr. Manda Gojčeta nada 
se ostanku tih timova una
toč malom broju osigurani
ka jer je uglavnom riječ o 
staroj populaciji koja još ne
ma uvjeta za povratak svo
jim kućama. Drniški Dom 
zdravlja za sada je i bez stal
nog zaposlenog ginekolo
ga.

— Za sada nam dolazi je
dan ginekolog iz šibenske 
bolnice, ali s obzirom na 
broj žena na ovom području 
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ZAŠTO JE ZATVORENA KNJIŽNICA U MURTERU?

NJIZNKAR BEZ PUCE I ZDRAVSTVENOG
pjest o zatvaranju jedi- lja knjižnice, kojemu k tome - - “ .. v . v«. Z
t ne murterske knjižni

ce i čitaonice stare čak 
godine izazvala je zapre- 
snje među mnogim Mu- 
aima. Opstanak jedne 
jjstarijih kulturnih usta- 
ina hrvatskim otocima, 
mnogim dalmatinskim 
tima, doveden je u pita- 
dok jedni uzroke za sa- 
e stanje vide u teškoj fi- 
jskoj situaciji u kojoj se 
i Općina Tisno koja je 
ač knjižnice, odnosno 
venog centra u okviru 
knjižnica djeluje, drugi 
pćinskim čelnicima za- 
ju što nisu imali sluha, 
volje da riješe proble-

eseci bez plaće

već treću godinu zaredom ni
je uplaćena niti jedna kuna 
za zdravstveno osiguranje. 
O tomu je na tribini »0 Mu- 
rteru za Murter« govorio i 
svestrani kulturni djelatnik 
Marko Mudronja Rebac. 
Unatoč sastancima u Općini 
Tisno. pa čak i u županiji, ni
šta nije napravljeno, a Jelić 
je mjesto voditelja, koji za 
svoj posao plaću nije dobio 
punih pet mjeseci, napustio 
početkom ove godine. Od ta
da je knjižnica zatvorena.

Jedan od osnivača i dugo
godišnji voditelj Društvenog 
centra u okviru kojeg je i dje
lovala knjižnica Ante Stipa- 
nela Šuko odgovornima za 
zatvaranje knjižnice i čitaoni
ce, ali i gašenje cijelog Druš-

Murterska knjižnica i čitaonica
osnovana prije 132 godine je
dna je od najstarijih na hrvah 
skim otocima, ali i mnogim dal
matinskim mjestima. Danas je 
zatvorena jer knjižničar već pet 
mjeseci nije dobio plaču, a 
zdravstveno mu nije uplaćeno 
tri godine. Uzroke sadašnjem 
stanju mnogi vide u teškoj fi
nancijskoj situaciji Opčine Ti
sno, a drugi pak prigovaraju 
općinskim čelnicima što nisu 
imali sluha ni volje da proble
me riješe

Ante Jebe, murtersku knjižnicu vodio je 12 godina

jrtersku knjižnicu i čita- 
već 12 godina vodi An- 

-ić, široj javnosti poznat 
nandolinist kultne kla- 
senik, te klape Maslina, 
lica danas broji skro- 

t 4700 naslova i ima 
1140 upisanih, uglav-

nladih ljudi, što za Mu
mije mali broj. Ni za vrije- 
. jiomovinskog rata nije 
pjiala s radom, a tijekom 

svoj a vrata širom je 
jO^la i turistima, čak i 
Hicima koji su boravak na 
5«željeli obogatiti i pone- 
feibrim ili zanimljivim šti- 
ši»u ovu knjižnicu često 
W i Betinjani i Jezerani, 
H^/aljujući Jelićevom str- 
®u i dobroj volji, ovdje 
^di bili uvijek rado viđe- 

knjigu, mogli su zasvi- 
^a mandolini ili klaviru, 
^rati koju igru na kom- 
,^-u. I mandolinski orke- 
:š°ji ie tak°đer vodio Je- 
^upljao se i vježbao u

ici. No, ovakve aktivno- 
ni se, cijenili su jedino

i njihovi roditelji. Sa- 
pćina Anti Jeliću kao 
siju knjižnice neredovi- 
splaćivala plaću već ne- 
> godina, a u kolovozu 
3 godine primio je zad- 
laću. Od tada do danas 
e puta skrenuta pozor- 
na težak položaj vodite-

Na zatvorenim vratima knjižnice zalijepljena je obavijest članovima da 
posuđene knjige vrate u susjedni kafić Hi na kućnu adresu knjižničara

Ante Stipanela Šuko. jedan od osnivača Društvenog centra u okviru 
kojeg je djelovala murterska knjižnica i čitaonica

(Snimio: Radovan GOGER)

tvenog centra, smatra čelni
ke Općine Tisno. Društveni 
centar je bio okosnica kultur
nog života u Murteru, osobi
to dramskog amaterizma ko
jim se Murter proslavio di
ljem Hrvatske i zbog čega je 
više puta bio i domaćin Festi
vala dramskih amatera Hr
vatske, kaže Stipanela.

Sačuvaj me Bože, 
onoga ki sve zna!
Danas pojedini predstav

nici vlasti iz redova HDZ-a ka
žu kako je to socijalistička or
ganizacija koju treba ukinuti. 
Apsurdno je što je knjižnica 
prošla mnoge režime: austro

ugarski, talijanski, srpski, a 
ugasila se u našoj državi, za
ključio je Stipanela.

- Ja sam Murterin. Moja 
obitelj jedna je od najstarijih 
na otoku, a ja sam kao na
stavnik hrvatskoga preda
vao mnogim naraštajima. 
Kultura je moj život. Nedav

no sam objavio »Balade o 
Kurnatariman«, a u pripremi 
su »Memoari Jakova Jurage- 
Mehana«, našeg pečalbara 
rođenog početkom stoljeća, 
te još jedna zbirka mojih pje
sama. No, danas nitko iz vla
sti sa mnom ne želi razgova
rati, niti surađivati. Znate, ka

ko se kaže - Sačuvaj me Bo
že onoga ki sve zna!

I dok oni koji nisu uspjeli 
vratiti knjige u knjižnicu do 
konca protekle godine knji
žničara mogu pronaći jedino 
na njegovoj kućnoj adresi, u 
Općini Tisno su izgleda shva
tili da se problem više ne mo
že potiskivati. Zbog financij
skih problema koje je sadaš
nja HDZ-ovska vlast naslije
dila od HSS-ovaca, kako ka
že načelnik Josip Stegić, po
moć je zatražena od župani
je. Ovog tjedna on se sastao 
s pročelnicom za prosvjetu, 
kulturu i sport Živanom Po
drug i ravnateljem šibenske 
Gradske knjižnice Juraj Ši- 
žgorić Milivojem Zenićem. 
Predloženo je da županija 
izdvoji 10.000 kuna, a isto 
toliko dala bi i općina, dok bi- 
šibenska Gradska knjižnica 
pomogla u nabavi novih knji
ga, te ponudila stručnu po
moć dok se murterska knji
žnica ne ustroji po novom za
konu o knjižnicama. Narav
no, o tom prijedlogu trebalo 
bi se izjasniti Županijsko po
glavarstvo. Ipak, riječ je o pri
vremenoj pomoći, a Općina 
Tisno morat će se kad-tad su
očiti s pitanjem želi li i je li 
voljna imati knjižnicu kojom 
se Murter diči još od davne 
1866. godine.

Marija LONČAR

nakladi Matice hrvatske Šibenik objavljena 
va zbirka pjesama Vinke Anič »Dođi na jednu ćakulu«

K
ada je prije četiri godine njena pjesma 
»Dođi na jednu ćakulu« pobijedila na na
tječaju za naljepšu ljubavnu pjesmu šio 
ga je u povodu Valentinova organiziralo Ši

bensko kazalište, bilo je to prvo javno uplovlja
vanje u pjesničke vode defektologinje Vinke 
Anič. Do tada za njeno nagnuće prema poeziji 
i sklonost da piše o svemu što je okružuje znao 
je samo njen suprug i dvojica sinova, te kolegi
ce s posla. Zahvaljujući njihovoj podršci Vinka 
je odlučila izdati i istoimenu zbirku pjesama. 
Potražila je i stručnu pomoć profesorice Ve
sne Mrše, a kada je dobila zeleno svjetlo treba
lo je pronaći novac za tiskanje. Kako to nije 
išlo lako i brzo knjiga je svjetlo dana ugledala 
tek prije nekoliko dana. Budući da je Vinka čla
nica Kluba pisaca Matice hrvatske Šibenik, 
Matica je objavila knjigu u svojoj nakladi.

- Sve što pišem iz ljubavi prema svijetu oko 
sebe, prije svega prema kršu na kojem sam ro
đena i moru na kojem živim - kaže Vinka koja i 
u razgovoru o običnim stvarima kao da unosi 
cijelu sebe. Rado naglašava kako i na ružne i 
teške stvari čovjek treba gledati s humorom. - 
Humor nije izmišljotina. To je način življenja!

Vinka Lokas Anič rođena je u Raslini 1949. 
godine, a njen zavičaj nepresušni je izbor nje
nog nadahnuća, ali i poimanja života uopće 
Studij hrvatskog jezika završila je na Pedago
škoj akademiji u Zadru, a kasnije je diplomira
la i na Višoj defektološkoj školi. Već 26 godina 
radi u Centru za odgoj djece i omladine u Šibe
niku. Kada govori o svom poslu, o djeci i mladi
ma s poteškoćama u razvoju kojima je podari

la cijeli svoj dosadašnji radni vijek Vinka ne su- 
spreže ponos i ljubav prema njima.

Osim pjesama piše i crtice, novele, igroka
ze , pa čak i drame. Materijala ima toliko da bi 
već sada mogla objaviti još tri nove zbirke pje
sama.

- Pjesme objavljene u ovoj prvoj zbirci Dođi 
na jednu ćakulu najviše sam pisala tijekom rat
nih godina, a tiskane su ukupno 64 pjesme.

Tematski zbirka je podijeljena u tri ciklusa 
Prvi Raslinske uspomene obuhvaćaju djetinjs
tvo provedeno u rodnoj Raslini, opisuje doga
đaje iz rodne sredine, roditelje, rodbinu i prija
telje, a sve pjesme pisane su dijalektalne. Dru
gi dio pod nazivom Diran u ramini govori o kr
šu koji svi napuštaju i priklanjaju se urbanom 
životu. A simbol dirana u staroj ramini govori 
o životu za koji je zapravo potrebno jako malo 
da bi se živio. U trećem ciklusu Vinka pjeva o 
ratu, ali i ljubavi, jer kako kaže, ljubav je u nje
nim pjesmama toliko jaka, da potire svaku mr
žnju.

Dođi na jednu ćakulu jednostavna je i topla 
knjiga, koja će lako naći put do šire čitalačke 
publike. Prema mišljenju recenzentice Vesne 
Mrše zbirku osobito zanimljivim čine duhovi
te poante izrečene na krajevima pjesama, kao 
i lokalni govor koji se ponekom frazom uvu
kao! u pjesme pisane književnim jezikom.

Sada, s književnim prvijencem u ruci, Vin
ka Anić pjesme vjerojatno više neće pisati sa
mo za nexe svoje »škafetine«. Već sljedeća knji
ga mogla bi, kako najavljuje, biti zbirka pjesa
ma za djecu.

M.L.
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OBAVIJEST

Obavještavamo sve dioničare dioničarskog društva 
»KRKA d.d.« Šibenik, Ulica kralja Zvonimira 12, da smo 
kao bivši vlasnici pokrenuli postupak za poništenje 
pretvorbe poduzeća »KRKA« koja je izvršena u uredu 
za restrukturiranje i razvoj u Zadru, te postavili zahtjev 
za povrat imovine konfiscirane za vrijeme 
jugoslavenske komunističke vladavine.

Nadalje upozoravamo sve sadašnje dioničare da 
svako raspolaganje s dionicama dioničkog društva 
»KRKA« čine na vlastitu odgovornost.

Posebno želimo upozoriti treće osobe da ćemo svaki 
sklopljeni ugovor o raspolaganju dionicama »KRKE 
d.d.« osporavati,

U ime svih vlasnika i nasljednika konfiscirane imovine 
obitelji ŠARE, te za t.t. »Stipe Šare i sinovi«.

Ante Šare
Preradovićeva 34

Zagreb
Tel./fax: 385(01)48 56 117

I IIHH I

PROGRAM PROSLAVE
V V V

128. GODIŠNJICE ŠIBENSKOG KAZALIŠTA
SUBOTA
24.01.1998.
19,30 sati

IZLET U HNK SPLIT
G. Puccini TURANDOT' HNK SPLIT

Polazak u 16,00 sati

NEDJELJA
25.01.1988.
11,00 sati

KAZALIŠTE LUTAKA ZADAR 
'ŠEGRT HLAPIĆ’
Scene i lutke: Branko Stojaković Kino ’Odeon’

PONEDJELJAK
26.01.1998.
19,00 sali

'BRANKO STOJAKOVIĆ'
Scenografija i lutke Galerija •Krševan"

26.01.-5.02.1998.

UTORAK 
27.01.1998.

ŠIBENSKO KAZALIŠTE 
"ANTIGONA U NEW YORKU’ Gostovanje u Kninu

SRIJEDA
28 01 1988.

ŠIBENSKO KAZALIŠTE
•POVRATAK MUŽA MOJE ŽENE" Gostovanje u Betini

ČETVRTAK
29.01 1988 
20,00 sali

DAN ŠIBENSKOG KAZALIŠTA 
■HORRIBLE DICTU .’
Večer s Ivom Brešanom

Kino ’Odeon'

PETAK
30.01 1988

ŠIBENSKO KAZALIŠTE 
"MUŽ MOJE ŽENE" Gostovanje u Drnišu

GRADSKO POGLAVARSTVO 
GRADA SKRADINA 

raspisuje

NATJEČAJ
za prikupljanje pismenih ponuda za 
prodaju neizgrađenog građevinskog 

zemljišta

1. Raspisuje se natječaj za davanje u vlasništvo 
neizgrađenog građevinskog zemljišta u vlasništvu 
Grada Skradina i to:
- čestica zemlje 1357/3 K.O. Piramatovci u površini od 

727 četvornih metara
- čestica zemlje 957/28 K.O. Dubravice u površini od 

582 četvornih metara
2. Uvjeti prodaje:

- početna cijena za nekretnine iznosi 1 kn/m’
- porez na promet nekretnina i sve ostale troškove 

kupoprodaje u cijelosti snosi stjecatelj
- ponuđači su dužni uplatiti iznos od 200,00 kn na ime 

jamčevine na žiroračun broj 34600-630-149, poziv na 
broj 21 7757-JMBG, s naznakom »prodaja
građevinskog zemljišta u vlasništvu Grada Skradina« 
te uz ponudu dostaviti dokaz o uplatama, u 
protivnom njihove ponude neće se razmatrati

- izabranom ponuđaču jamčevina se uračunava u 
prodajnu cijenu, a ukoliko izabrani ponuđač 
odustane od zaključenja ugovora, ili ne pristupi 
zaključenju ugovora u utvrđenom roku ili ne uplati 
ugovorenu cijenu u roku jamčevina se ne vraća

- rok za podnošenje ponuda je osam dana od dana 
objave natječaja u »Šibenskom listu«.

3. Ponude dostaviti na adresu:
Gradsko poglavarstvo Grada Skradina, Trg Male 
Gospe br. 3. 22222 Skradin, s naznakom »Za natječaj - 
ne otvaraj«.

4. Sve obavijesti mogu se dobiti u jedinstvenom 
Upravnom odjelu Grada Skradina ili na telefon 71-076.

5.0 rezultatima natječaja ponuđači će biti obaviješteni.
6. Ovaj zaključak stupa na snagu danom donošenja, a 

objavit će se na oglasnoj ploči Grada Skradina.

VODOVOD 1 ODVODNJA" o. ŠIBENIK

JAVNO NADMETANJE
za prodaju 

sredstava
osnovnih 
- vozila

Red. 
broj

Naziv 
vozila

God. 
proizvod. Stanje

Broj. Počet, 
nadmet. cijena

1. TAM
75 T5

1983. neispravan 1. 8.200,00 kn

2. RENAULT 
4GTL

1992. neispravan 1. 2.800.00 kn

3. RENAULT 
18TLJ

1985. ispravan 1. 5.000.00 kn

4. ZASTAVA 
750

1981. ispravan 1. 1.800,00 kn

5. ZASTAVA
101 Poly

1986. ispravan 1. 2.000,00 kn

Javno nadmetanje održat će se 27. siječnja
1998. g. s početkom 
predio Meterize u 
Poduzeća.

u 9 sati, u Šibeniku, 
poslovnom krugu

Pravo nadmetanja imaju sve fizičke
pravne osobe koje prethodno uplate 10% 
učešća od početne cijene. Učešće se 
uplaćuje na blagajni poduzeća u Šibeniku, 
Ul. kralja Zvonimira 50 u vremenu od 8 do 12 
sati, dana 26. 1. do 27. 1. 1998. g.
Pregled vozila vršit će se u Šibeniku, predio 
Meterize u poslovnom -krugu Poduzeća 
dana 26. 1. 1998. g. od 9 do 12 sati.
Za vozila koja se prodaju, kupac plaća 
porez. Prodaja se vrši »viđeno - kupljeno«.
Kupac je dužan platiti i preuzeti vozilo u roku 
od tri (3) dana od dana nadmetanja, a u 
protivnom će se smatrati da je odustao od 
kupnje, te gubi pravo na povrat učešća.

TELEFON: 335-W
IZNAJMLJUJEM nenom# 
stan 55 četvornih mete- 
Šibeniku. Telefon: 334-327 
TRAŽE se osobe koje bi rodk 
svojoj kući za njemačku fc 
sklapanje igračaka, šiva 
kovertiranje i dr Plaćanje • 
komadu od i do 2 
Telefon: 031/650-326.
PRODAJEM Citroen GS 
godine, prva ruka, prva ta 
garažiran, garantirano preše 
T05.000 km. Telefon: 022/fa
IZNAJMLJUJEM poslovni 
u strogom centru gr® 
površine 25 četvornih meta 
uređen, sa strujom, voda* 
priključkom za telefon Tete- 
333-607.______________ 
PRODAJEM cigleni blok 29i 
cm 200 kom. 3 kn kom 
Telefon: 330-782.
U ŠIBENIKU tražim stan. P«, 
na telefon: 099/473-637.

MV 530 
SW,_2.2 2.8 3.2

91

U 25. godini 
dalfesmos

FM 88,0 i

IZNAJMLJUJEM 
garažu veličine 18 četa 
metara sa strujom i jamom: 
garažiranje automobila ii: 
obrt. Telefon: 338-970, poste 
sati._____________ j
PRODAJE se lađa samara ii 
godine, registrirana, u dota

354-030.

Primoštenu. Telefon: 76589.

01

Gost 
sijeć 
LISTI

1. jc

2. uf 
nji 
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ku 
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Nasu 
ostal 
dezii

KRKJ 
bivši 
d.d. 
kake 
zako

Dion 
njihc 
pofe 
dio 
»OBA 
nakr

(upinju G( 
410.

PRODAJEM štand sa cera# ,n, 
bez dozvole. Telefon: 70-38? (rapnju '
PRODAJEM salamoreri četvornih i 
promjera 22 cm i teleftf !72 i 350-91 
liniju u Sepurini. Telefon: 2IM ž-TTJjZjj 
PRODAJEM trosoban stan' kosova c 
Vidicima od 80 čeWfl/4

Telefon. 334-485. noVirtkovi
PRODAJEM peugeot 
registriran. Telefon: 332-615 ^ODAJEM 

240 D iz 19l
PRODAJEM BMW iz 15 telefon. 44
godine. Telefon: 440-269.

• PRODAJEM simcu 1100
TODAJEV 
an. registri:

diiefove i domaće tuke. TeM >R0DAJEM 
3^9-^64,telefon: 33<
PRODAJEM građevinski 
Pirovcu. blizu magistrate
vode i prilaz, 
četvornih metara, i p 
vino i rakiju. Telefon: 467- 
PRODAJEM plinsku 
njemačke proizv 
kotačima i ma 
Telefon: 333-708.
ČUVALA bih djecu ili 
o starijoj osobi. Telefon: 
IZNAJMLJUJEM poslovni 
u centru Vodica.' 40 
metara, struja, voda, 
priključak i sanitarni d 
prodajem jedrilicu od 9 
sa 6 ležaja, 
motorom i 
opremljenu ili je 
manji brod. Telefon: 442 
PRODAJEM ovčje 
gnojivo. Telefon. 339-51 
PRODAJEM aut 
nosivosti 450 kg, a 
zamjena. Telefon: 438-531- 
PRODAJEM renault 4. Ti 
89-570._______________ _
KUPUJEM zastavu 101 od 
do 1991. godine. T 
078.____________  
PRODAJEM golf 
1982. godine. Telefon:
PRODAJEM 330 
kaseta i iznajmljujem 
prostor od 22 četvorna r» 
Telefon 335-889______  

IZNAJMLJUJEM poslovni 
14 četvornih metara, u 
Ninskoa 10 u Šibeniku Te 
336-61E
PRODAJEM renault 9 iz 
godine. original 
Telefon 339-020
PRODAJEM alu felge s 
za forda ili peugeota 
gajetu s Farimanavim 
Telefon: 442-948

TUPAM 
knadu. Ti

AJEM
me, reg

CL

FM 88,6

Molimo 
liši za 1
1998. g 
Pretplal 
3460W

Sve osi 
(kućni 1
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I OBAVIJEST - DEZINFORMACIJA
Gosp. Ante Šare

^Gosp. Ante Šare (Zagreb, Preradovićeva 34) 17.
^siječnja 1998. je na oglasnoj stranici »ŠIBENSKOG 

LISTA« dao »OBAVIJEST« kojom:

1. javno osporava zakonitost pretvorbe KRKE d.d.

2. upozorava - osporava svim dioničarima KRKE d.d. 
njihovo pravo slobodnog raspolaganja kupljenim 
dionicama i

"3. upozorava - prijeti trećim osobama da će svaku 
kupovinu dionice KRKE d.d. osporiti - učiniti 

? ništavnom.

^Nasuprot gosp. Anti Šare izvješćujemo sve dioničare i 
postale građane da se ne osvrću na ove ili slične 
^dezinformacije.

JKRKA d.d. je osnovana zakonitim postupkom pretvorbe 
hbivšeg društvenog poduzeća KRKA. Svi dioničari KRKE 
0|d.d. slobodno mogu raspolagati i trgovati dionicama, 
[kako međusobno tako i s ostalim građanima, sukladno 

zakonskim propisima.

^Dioničari KRKE d.d. su iznenađeni ovakvim blaćenjem 
Jnjihova poduzeća od strane gosp. Ante Šare, kao 

potencijalnog dioničara KRKE d.d., a za naslijeđeni 
||dio imovine. KRKA d.d. ocijenit će štetnost 

»OBAVIJESTI« gosp. Ante Šare i odlučiti o zahtjevu za 
“naknadu štete.
S I

U Šibeniku, 19. siječnja 1998.

KRKA d.d.

GRAD ŠIBENIK
MfeiJ Upravni odjel za 

društvene djelatnosti

Sukladno Zaključku Gradskog poglavarstva Grada 
Šibenika - klasa 372-03/97-01/138, od 19. prosinca 1997.

godine, Upravni odjel za društvene djelatnosti Grada 
Šibenika, u ime Grada Šibenika, objavljuje

NATJEČAJ
za davanje u zakup dijela športskog objekta 

»HANGAR« u Zatonu

1. Daje se u zakup gornja etaža športskog objekta »HANGAR« u 
Zatonu, zemljišno-knjižne oznake čest. zgr. 940 Z.U. 6121 K.o. 
Zaton.

2. Nekretnina iz točke 1. daje se u zakup pod sljedećim uvjetima:
a) namjena ugostiteljsko-turistička,
b) zakupnina se posebno ne plaća, ali je na ime naknade 

zakupnik dužan, u roku od jedne godine, kompletirati 
gornju etažu i dovesti je u prijašnje stanje, što znači:
- izvršiti sanaciju krovišta,
- nabaviti i instalirati centralno grijanje,
- nabaviti i urediti kompletnu aluminijsku bravariju,
- ostakliti sve prozore IZO staklom,
- nabaviti i ugraditi sva vrata unutar objekta,
- nabaviti i instalirati kompletne instalacije (struja, voda i 

odvodnja),
- nabaviti i ugraditi sanitarnu opremu u svim 

sanitarnim čvorovima,
- obnoviti kompletan snack bar,

c) rok zakupa 10 godina,
d) zakupnik objekt ne može dati u podzakup.

3. Spremnost ulaganja u uređenje i opremanje prostora 
natjecatelji trebaju u ponudi obrazložiti (troškovnik, tekstualno 
obrazloženje ulaganja i drugo).

4. Jamčevina iznosi 3000,00 kuna, a plaća se u korist Upravnog 
odjela za prostorno planiranje Grada Šibenika - žiroračun 
34600-637-1055, uz poziv na broj 05-558-JMBG.
Dokaz o plaćenoj jamčevini prilaže se uz prijavu na natječaj.

5. Ponude se upućuju Gradu Šibeniku - Upravnom odjelu za 
društvene djelatnosti - Šibenik, Trg Pavla Šubića I, broj 2, u 
roku od 15 dana od objave natječaja u »Šibenskom listu«.

Ponude se predaju izravno ili šalju poštom preporučeno, u 
zatvorenoj kuverti, uz naznaku imena, odnosno naziva i adrese 
ponuditelja, te napomenu: »PONUDA ZA HANGAR - NE 
OTVARAJ«.

6.0 mjestu i vremenu otvaranja ponuda kandidati će biti 
obaviješteni.

IZ MATIČNOG

—7ODAJEM nekorištenu mini 
-uhinju Gorenje. Telefon: 335- 
S-C___________________________ 
^ODAJEM obiteljsku kuću na 
gjopnju s okućnicom, 2500 
^tvomih metara. Telefon: 350-
-2 i 350-975.__________________  
’eš’JODAJEM kuću u Šibeniku kod 
■^obisova pogona. Telefon: 335-

______________________  
čČJPUJEM kosilicu za traktor »To- 
■ o Vinković«. Telefon: 354-125. 
sjRODAJEM mercedes mimiku 
tr.ilO D iz 1968. godine, registriran. 
"Telefon: 441-236.jMA ------- ---------------------------------------- -
-DODAJEM zastavu 101. medite- 
-^n. registriran. Telefon: 334-540. 
^odajem hondu cbx 750 p 

~ rlefon: 334-400.______________  
-STUPAM vez u Docu uz 
^gpknadu Telefon: 214-672._____  
/^ODAJEM jugo 55 iz 1990.
ga odine, registriran. Telefon: 440- 
1^8.

HITNO prodajem kuću u Kninu. 
250 četvornih metara, s par
celom od 700 četvornih metara, 
vrlo povoljno, može i zamjena 
za SRJ. Telefon 032/61-998.
HITNO prodajem kuću u Karinu 
kod Zadra. 90.5 četvornih meta
ra. vrlo povoljno, može i zam- 
jeno za SRJ. Telefon: 032/61-998.

PRODAJEM felge za jugo 55. 
Telefon: 338-635._______________  
PRODAJEM škrinju zamrzivač 
Gorenje. Telefon: 443-142.______  
PRODAJEM anatomski jastuk 
Medika. Telefon: 216-448._______ 
PRODAJEM motor Suzuki GS 400.
Telefon: 339-227._______________
FIZIOTERAPEUT pruža usluge 
ručne masaže i kineziterapije. 
Telefon: 22-378. ______________ 
PRODAJEM teren na Srimi, 600 
četvornih metara, 150 m uda
ljen od mora i novu samohodnu 
pilu. Telefon: 337-857.

CIJENJENI PRETPLATNICI
t

Vlolimo vas da svoja dugovanja za Šibenski 
^ist za 1997. godinu podmirite do 31. siječnja 
k; 1998. godine.
pretplata je 156,00 kuna. Uplata na žiroračun 
; ; 14600-603-976, poziv na broj

č □>£] I 31 58675 | 

>ve ostale informacije na telefon 333-227 
^(kućni 1).

s radi©

Na frekvencijama
J - FM 88.6 MHz - FM 100,7 MHz - FM 104,9 MHz

županijski radio Šibenik d.0,0.

PRODAJEM domaće vino i 
rakiju. Telefon: 467-139._________  
TRAŽIM jednosoban namješten 
stan u Šibeniku. Telefon: 212-923.
IZNAJMLJUJEM poslovni prostor, 
100 četvornih metara. Telefon: 
331-468.  
IZNAJMLJUJEM dva
višenamjenska poslovna
prostora u centru Šibenika, od 
100 četvornih metara i 30 
četvornih metara. Telefon: 214- 
030.__________________________  
PRODAJEM veliki ovalni stol i 
šest stolica. Telefon: 441-099.
U CENTRU Vodica iznajmljujem 
manji poslovni prostor. Telefon: 
441-062._______________________ 
PRODAJEM betonske stupove 
za vinograd. Telefon: 485-573.
PRODAJEM fiat uno 55 iz 1989. 
godine. Telefon: 335015.
PRODAJEM bračni krevet s 
iogiiem. Telefon: 219-555.________ 
PRODAJEM diskete za 
supernitendo. Telefon: 82-287.
POVOLJNO prodajem drvo za 
ogrjev. Telefon: 336č>32.________  
PRODAJEM teren na Srimi, 350 
m udaljen od mora, struja i 
voda, papiri uredni. Telefon: 
444-119._______________________ 
IZNAJMLJUJEM dvoiposobni 
stan u Centru Šibenika iznad 
prodavaonice PIK Vrbovec, za 
poslovni prostor. Telefon: 441-

PRODAJEM ford fiestu iz 1988. 
Telefon: 26017.

PRODAJEM vino i rakiju.
Telefon: 467-139.
PRODAJEM peć na drva 
kalorex. Telefon: 219-245._______  
PRODAJEM poslovni prostor na 
Subićevcu, 90 četvornih metara, 
kompletno uređen ili ga 
mijenjam za adekvatan 
stambeni prostor. Telefon: 335- 
859._______________________ ___ 
PRODAJEM mini liniju i polovni 
električni štednjak. Telefon: 218- 
781.__________________________  
PRODAJEM drvenu pasaru, 5,67 
m s Farimanovim motorom od 6 
KS. Telefon: 441-437.____________ 
PRODAJEM vespu PX 150 iz 
1990. godine. Telefon: 78-721.
PRODAJEM domaće pršute i 
crijevo za navodnjavanje. 
Telefon: 443-769._______________  
PRODAJEM građevinski teren u 
Donjim Ražinama. Telefon: 350- 
774.__________________________  
PRODAJEM dvije krave i dva 
telca. Telefon: 443-885.

NENAMJERNA GREŠKA
U broju 1775 vašeg lista, od 10. siječnja 1998. godine na strani

ci br. 13 u rubrici »Iz matičnog ureda« - umrli - među ostalima nave
deno je i moje ime: SLAVKO BJAŽIĆ (72). lako sam nešto mlađi, za 
moju rodbinu i znance bilo je bitno prezime i ime i jasno da je ova 
objava izavala pomutnju, iznenađenje, tugu i sve što s tim ide kad 
se za nekoga svoga ili poznatog iznenada čuje da je umro.

Nakon prvog šoka, mnogo telefoniranja i demantiranja, utvrdilo 
se da je došlo do greške u pisanju prezimena u Matičnom uredu.

Budući da sam živ i uglavnom zdrav, želim ovim putem umiriti 
moje rođake, prijatelje i znance da ne kupuju cvijeće i ne izražavaju 
sućut, već da sačekaju toplije dane kad ćemo se naći u Zlarinu i 
Šibeniku i nazdraviti našem novom susretu. A mrtvi neka počivaju 
u miru, kad dođe vrijeme - čut će se.

S poštovanjem
Slavko BJAŽIĆ

Rođeni:
Dobili kćer: Ivan i Valenti

na K ursan, Josip i Jelena Ma- 
tas, Dražen i Miranda Ra- 
dovčić, Mllenko i Svetlana 
Mrčela, Željko i Milena Vr- 
cić, Jakov i Irena Terzano- 
vlć, Ante i Slavenka Bitu- 
njac. Ivica i Marica Tkalec, 
Mirko i Ljiljana Alajbeg

Dobili sina: Dragan i Ja
goda Petković, Boris i Anita 
Marčić, Tonći i Dina Jerkov, 
Zdenko i Danka Grubišić, Bo- 
ško i Anka Sikavica, Mario i 
Julija Jakoliš, Ivan i Nevena 
Bura, Ilija i Marina Buzov, An
te i Nina Županović, Ante i 
Majda Pamuković, Damir i 
Ivana Pražen, Nikica i Mari
ca Božić, Nikica i Jagoda 
Španja, Josip i Divna Pave- 
šković, Antonio i Katarina Ša- 
nić, Mladen i Vera Periša, 
Goran i Anita Gojanović, 
Predrag i Marina Furčić

Vjenčani
Anđelka Šutalo i Ivan Svir- 

čić, Leonarda Beneta i Ale
ksandar Kostadinov, Dijana 
Papak i Dragi Antić, Korne- 
lia Grandeš i Željko Tanfara, 
Adela Miličević i Mile Čulina

Umrli
llona Badžim (66), Nada 

Kazinoti (76), Slaven Kulušić 
(58), Jelena Strobel (51), Mi
le Vukšić (75), Ana Šare (89). 
Frane Šandrić (86), Jovan 
Kašić (62), Pera Vranković 
(85), Ante Mikulandra (86), 
Jela Vrcić (69), Srećka Gre- 
gov (85), Marija Milec (57), 
Mate Peran (66), Nikola Se- 
kulić (87), Petar Čvrljak (47), 
Manda Ćaleta (92), Stoše 
Kurkut (83), Danica Relja 
(83), Veronika Despot (68), 
Nikola Vranjić (61), Rade 
Klarić (67), Tona Franić (73), 
Jošića Turčinov (88), Jozo 
Krezo (69), Nediljka Lokas 
(70). Joso Komadina (88), Je
la Grbeša (88), Danica Mari- 
čić (81), Desanka Škugor 
(76), Ana Grabić (72), Kseni- 
ja Andrić (71), Zorka Gligić 
(74), Deneb Garofulić_(85), 
Mara Stegić (74), Ika Čeko 
(76), Josip Luša (67), Ivan Bo- 
lanča (84), Ante Prpa (88). 
Pavao Bujaš (77), Bosiljka Mi
lovao (85), Ivka Gojanović 
(85), Ivan Papak (86), llinka 
Alfirev (80). Vuka Vučković 
(61), Petar Radić (76), Luka 
Krička (67). Marija Malenica 
(61), Josipa Marenzi (90)

IN MEMORIAM
17. siječnja u Beogradu 
je u 78. godini preminuo 
naš vrijedni školski kolega

BRANKO 
KARADŽOLE

pok. Dunka

U trajnom sjećanju za
držat će ga

Maturanti šibenske realne 
gimnazije 1939/40.

U SJEĆANJE 
na dragu majku, baku i 
prabaku

TONU LUGOVIĆ
21. 1. 1993 - 21. 1. 1998.

Vrijeme prolazi a tuga I 
bol za tobom ne prestaje. 
Tvoji najmiliji.
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BIVŠI VLASNICI UPOZORAVAJU (2)

ODJECI - REAGIRANJU

VELIKA UUBAV
ZA »KRKU«

U sponi i padovi, djetinjstva, 
mladosti i zrelosti sastavni 
su dio života svakog poduze-

ća. Prehrambeno i trgovačko podu
zeće KRKA, danas dioničko druš
tvo, osnovano poslije 2. svjet. rata, 
preživjelo je sve te faze. Kriza u ko
ju je zapao sav tzv. socijalistički svi
jet izrodila je nuždu za transforma
cijom privrednih poduzeća u po
znate oblike privatnog vlasništva 
iz razvijenog svijeta. Vlasništvo je 
temeljni društveni odnos i osnova 
prave privrženosti i motivacije u 
gospodarenju raspoloživom svoji
nom.

Kao i ostala poduzeća, a na te
melju pozitivnih zakona Republike 
Hrvatske, »KRKA« je izvršila pre
tvorbu društvenog poduzeća u dio
ničko društvo. Pretvorba je obavlje
na po jedinstvenim pravilima, krite
rijima. metodama procjene vrije
dnosti pokretne i nepokretne imo
vine, prava i obveza poduzeća na 
dan pretvorbe.

Mnogi su građani i radnici do
tičnih poduzeća mislili da se vrije
dnost poduzeća sastoji od njima vi
dljivih objekata, opreme, voznog 
parka, trgovačke robe i si., a ne 
znajući za obveze poduzeća koje 
su sve to umanjivale. Danas smo u 
mogućnosti gledati na TV kako dio
nice pojedinih poduzeća rastu ili 
padaju. Vrijednosti dionica na naj
bolji - tržišni - način vrednuju njiho
va poduzeća, odnosno da li podu
zeća ostvaruju (i koliku) dobit ili gu
bitak, da li se razvijaju, stagniraju 
ili propadaju !

Dioničarstvo, kao novi oblik vla
sništva kod nas u »KRKI« je poka
zalo svoju snagu većom odgovor
nosti i boljim gospodarenjem, »KR
KA« je danas zanimljiva zbog svo
jih rezultata poslovanja i proizvo
dnih i trgovačkih programa.

Od pretvorbe do danas »KR
KA« je iskoristila samo dio »energi
je« koju pružaju suvremeni oblici

dioničarstva. To se ogleda u obno
vi i izgradnji ostvarenoj u posljed
njih pet godina. Pored ratnog sta
nja, pada kupovne moći, nestašice 
kapitala, pojačane konkurencije 
»KRKA« je rekonstruirala pogon 
pekare u centru Šibenika, otvorila 
novi pogon u Vodicama, otkupila 
zgradu pekare u Zatonu, otkupila 
dva prostora za trgovine u Šibeni
ku, potpuno uredila Upravnu zgra
du. otvorila pet prodavaonica - bu- 
tiga i zaposlila 40 novih radnika.

Uza sve navedeno mi nismo za
dovoljni, jer mislimo da treba još vi
še i bolje raditi, racionalnije privre
đivati. Znamo da zapadna poduze
ća, u kojima gledamo uzor, svoju 
organizaciju i strategiju prilagođa- 
vanju ili mijenjanju najmanje sva
ke pete godine. Ta osvježenja po
duzećima daju novu snagu u sve 
jačoj tržišnoj utakmici. Ona su sa
svim sigurno i nama potrebna. Sva
kome bi trebalo biti poznato da 
tko želi napredovati i u tržišnom 
nadmetanju pobjeđivati, mora zna
ti i moći otklanjati svoje nedosta
tke i slabosti. Mi u »KRKI« mislimo 
da to znamo, da nam je trajni zada
tak da svoj rad i organizaciju una
pređujemo, da je prilagođavamo 
zahtjevima okoline - naših poduze
ća i naših konkurenata.

»KRKA« je danas u takvom po
ložaju da joj treba omogućiti preo
kret u razvoju ili joj prijeti stagnaci
ja. Konkretno »KRKI« trebaju nova 
tržišta izvan Šibensko-kninske žu
panije, a za to novi proizvodni pro
grami i nova ulaganja. To iziskuje 
svježi dioničarski kapital Sve to 
mora izazvati promjenu u vlasni
čkoj strukturi kupoprodajom dioni
ca, u strukturi upravljanja, rukovo
đenja i izvršavanja. Sve je to u svi
jetu prirodno, a kod nas se za ta
kve stvari nepotrebno diže »praši
na«. S iznenađenjem »prašinu« je 
digao gosp. A. šare u Šibenskom 
listu od 17. siječnja 1998. godine.

Prosto je nerazumno i neistini
to pisati da je Prehrambeno podu
zeće »KRKA« nekada bilo u vlasniš
tvu obitelji Škare. Neispravno i ne
zakonito je osporavati dioničarima 
»KRKE« pravo slobodnog raspola
ganja (kupoprodaje) svojim dioni
cama. Nemoralno je bez osnova 
»upozoravati« potencijalne kupce 
da će im eventualna kupovina »KR- 
KINIH« dionica biti osporena - poni
štena. A, čudna je i ideja gosp. A. 
Škare da će organizirati susret s ra
dnicima »KRKE« da im priopći ka
ko je »započela rasprodaja dionica 
i vlasništva poduzeća«. Po gosp. 
A. Škari radnici bi ga trebali svesr
dno podržati u njegovoj nakani da 
spriječi prodaju dionica iz Spekula
tivnih razloga.

Pitanje: u čemu je prava istina 
velike ljubavi gosp. A. Škare za 
»KRKU« i njene radnike? Odgovor 
bi mogao biti: zato što je nezadovo
ljan pretvorbom »KRKA«, što mu 
nije pripala, pokreće tužbene po
stupke na sve strane. To je njego
vo pravo. Ali, odakle mu pravo da 
»blati« poduzeće u javnosti posred
stvom medija i time mu nanosi ne
nadoknadivu štetu. Ima li to za cilj 
obeshrabriti i omesti Upravu, dioni
čara i radnike »KRKE« da postanu 
nezainteresirani za rad i uspjeh i 
da završe u gubicima i stečaju, a 
imovina na bubnju. Čovjeku koje
mu je stalo do »KRKE« uzeo bi pri
padajuće dionice i učešćem u 
upravljanju nastojao bi mu svojim 
sposobnostima pomoći da bude 
još bolje.

Ovim nije cilj da se ne razvija 
kritička misao u našoj sredini, jer 
ona može ukazati na prave per
spektive i na zablude. Naša je po
sebna želja da dademo pozitivni 
doprinos u razvoju dioničarstva u 
našoj županiji, dioničarstva koje 
pokreće ljude i kapital na progre
sivne akcije za boljitak sviju.

UPRAVA KRKE d.d.
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CEMENT ZAMIJENIO KAM
Razvoj cementne industrije u Dalmaciji na prijelazu 19. 

stoljeće bitno je utjecao na izgled naših naselja s tradicij 
kamenom arhitekturom. Sveprisutni cement dopuzaojei 
najmističnija mjesta starih ambijentalnih vrijednosti smj 

između ostalog, i vrsne kamene bunarske krune neuglednim 
mentnim krunama kao što je i ovaj primjer iz Betine iz n 
1927. godine.

OBAVIJEST
UREDA

ZA OBRANU
Na temelju članka 16.i 26. Zakona o obrani pozivaju se 

svi mušakrci, hrvatski državljani, rođeni 1981. kao i 
starija godišta koja do sada nisu upisana u vojnu evi
denciju a imaju prebivalište na području grada - općine Šibe

nik, Pirovca, Primoštena, Rogoznice, Skradina, Tisnog i Vo
dica da se poradi upisa u vojnu evidenciju jave u Krešimirov 
dom, Ulica Petra Grubišića 2, u ponedjeljak 26. siječnja 
1998. od 8.30 do 13 sati. U utorak 27. siječnja 1998. od 
8.30 do 13 sati i u srijedu 28. siječnja 1998. od 8.30 do 13 
sati. Na ovaj poziv dužni su se odazvati i prijaviti na upis pro
gnanici i izbjeglice rođeni 1981. godine a koji trenutno bora
ve na području Ureda za obranu Šibenik.

Pozvani su dužni donijeti osobnu iskaznicu i domovnicu. 
Svi pozvani na koje se odnosi ovaj poziv dužni su se odazva
ti bez obzira na to da li su dobili ili ne pojedinačni poziv a 
eventualnu spriječenost roditelji i članovi uže obitelji dužni 
su javiti i opravdati. Neodazivanje na ovaj poziv povlači od
govornost po odredbama Zakona o obrani.

Predsjednik Ureda: 
Jere Rude v.r.

AMPER

ITALUA

SUPROTNI 
VEZNIK

JEDNA 
OD 

SESTARA 
BEGOVIĆ

»ro povuć
I »tanje

Ivo Š

50

ENERGIJA

■■■■■
SUMPOR

BRDO 
IZNAD 

VODICA

PRIJE
DLOG

IJEDAN 
I DRUGI

GRČKO

SLOVO

POVRH 
IZNAD

BOLESNA 
ČEŽNJA 

ZA 
KRADOM

MJESTO 
NA 

PAŠMANU

MJERA ZA
POVRŠNU

LUKA 
PRISTA
NIŠTE 

(ctelm)

SJEVERNI 
JELEN, 
SOB. 

IRVAS

BROM

TONA

PRIJE

VREMENO

TOPOVSKA
KOLA

MUDRA ŠUM
SKA 2M3TKJ

OCDALOV 

sn

UZVKNES- 
TRPLJOUA

EBOĆNAKO- 
PMUMCRE

POSUDA 
ZA KISE
LJENJE 
KUPUSA

A-

LJEPOTAN

BIGJARSKJ 
ŠTAP, 

KE

„Betina.."

lOOm
BERNA, POVIJESNA J

S

VRSTA 

GLJNENCA 

(DRAGULJ)

ŠARENCA 
U 

OKU

SNAGA
JAKOST

TEMELJ, 
BAZA 

(umanp

PUTEM, 
PREKO (laL)

TAMAN 
BEZ SJAJA

MLJJUNTM
□O

KONJSKA
SNAGA

POČETI 

UTRKU

Teško 
tipana, I 
om Mile 

a kada:
o što si 
od relat 
lupsko v 
i i trener 
rofesion 
ak, igraj

Svi on 
jim, kao 
a ili pote: 
je njego 
to je mc 
odstvo n 
e dotoke 
lu?’. Situ« 
ošenjail 
lakaoo 

javljivati

FE
A

Renato 
irčinić, hn 
ci, neće ii 

n neuspji 

renstvu u 
u klupske 
i tjedna d 

a, pa se i 
alm vate: 

j priprem 

Zbog pn 

vode, i 
ninzi tijek) 

ju se siti 
ela Ivan i 

stavljen 
rada. At 

r Grgo Rer 
slije iznen 

vratanma.
.Božicn 

gdje je Sol 
• četvrti, os' 

evepnćuvr 

usnome si 
tskeobvez 

od vater pol



ŠPORT Šibenski list | E 
subota 24. siječnja 1998. *

|zMEĐU JUČER I SUTRA

1IK umjesto ATP-a
»ZIMSKA INVENTURA« 

NA ŠUBIĆEVCU

Nogometaši Šibenika otputovali su u Makarsku autobu- 
>m agencije »NIK«. Ta vijest bila bi više nego »obična« da 
rektor šibenskog Autotransporta Zlatko Maruna nije član 
□ravnog odbora kluba sa Šubićevca. Ona je još neobični- 
onima kojima je poznat Marunin lokal-patriotizam i sklo- 
ist sportu. Prava istina vjerojatno leži u činjenici da direk- 
r ATP-a Šibenik, unatoč želji da pomogne klubu, ne može 
nemariti »unutrašnje pritiske«, koji su temeljeni na poda
na o zaduženosti šibenskog prvoligaša kod najvećeg ši- 
mskog prijevoznika. Marunu je, dakle, s gospodarske 
rane lako razumjeti, no neizbježno je i pitanje kolikuteži- 
i ima Marunina »stolica« u Upravnom odboru HNK Šibe- 
< ako nije u prilici da osigura momčadi barem autobus 
a kredit«?!
»Slučaj NIK« ili »Slučaj ATP« samo je dobar povod da 

š jednom na Šubićevcu razmisle o inicijativi župana Ive 
lice za kooptiranjem novih članova klupskog vodstva. Po- 
«tovo što županova jedina nakana nije bila u želji da di- 

) reditira aktulno klupsko vodstvo, već da novim članovi- 
a osigura dodatnu injekciju (sredstava), bez koje bi svi do- 

b □ povučeni potezi u prvoj polovini siječnja mogli doći u 
■ anje.

Teško se oteti dojmu da su ovih dana dva direktora, dva 
ii||pana. Plenča i Kedžo, zajedno s predsjednikom Marija- 
U|lm Miletićem prilično usamljeni na Šubićevcu u trenuci- 
I lb kada se »lome koplja« oko osiguranja mirnog proljeća, 
lili što su pojačanja pravodobnom reakcijom dovedena 
"®d relativno povoljnim uvjetima, neće značiti ništa ako 
Wjpsko vodstvo ne bude pratilo redovne potrebe momča- 
lijasni trenera. Mogu Joško Popović i ostali iz skupine »tvrdih« 
tdapspfesionalaca imati dodatne simpatije za Šibenik, ali oni, 
icas^k, igraju prvenstveno za novac.

Od svih jesenskih najava, 
uobičajenu proceduru pore
metila je tek odluka Ive Baice, 
šibnsko-kninskog župana, da 
odstupi s mjesta predsjedni
ka Skupštine HNK Šibenik. 
Sva ostala zbivanja realiziraju 
se u jednom pravcu — sačuva- 
nju opstanka među prvoligaši
ma. koji je Šubićevcu dove
den u pitanje nakon »proma
šene« jeseni.

Odlazak trećeg trenera u 
ovoj sezoni, Petra Nadoveze, 
otvorio je put Željku Maretiću 
da nakon višegodišnjeg »asi- 
stentskog« staža preuzme vo
đenje momčadi. Njegovi će 
pomoćnici biti Godinić i Jovi- 
čić. Znatno je izmijenjen i

(Snimio: Radovan GOGER)

izgled momčadi. Matulić. Pe- 
tković, Muriqi, Buhić, Krstiče- 
vić... nisu više među kandida
tima za prvih jedanaest, nji
ma su pronađene zamjene u 
likovima Košića, Dražića, Sta
nica, Gvozdena, Antunovića i 
Kovačića. Svi su oni, osim 
Dražića i dijelom Košića, pro
šli temeljne desetodnevne pri
preme u tradicionalnoj bazi 
Šibenčana, Tuheljskim topli
cama i ulili optimizam treneru

Maretiću pred delikatne pro
ljetne zadaće.

— Mislim da je dovođe
njem novih igrača napravljen 
dobar posao. Upravo su oni 
profesionalnim ponašanjem 
na pripremama nametnuli ri
tam ostalima — rekao je Mare- 
tić, zadovoljan učinjenim u de
set startnih dana.

Radilo se u Tuheljskim to
plicama triput dnevno, po
tom su tek dva-tri treninga 
odrađena »usput« na Šubićev

cu, da bi se otišlo na drugi dio 
priprema, u Makarsku, gdje 
će kroz narednih tjedan dana 
Maretić pokušati posložiti 
momčad na tehničko-takti- 
čkim zadacima. Tijekom bo
ravka na makarskome primo
rju bit će odigrane i prve ogle
dne utakmice, kao uvertira se
riji koja slijedi po povratku u 
Šibenik, a koju će otvoriti nizo
zemski Tvvente. Preostalo je, 
dakle, tek četiri tjedna do pro
ljetnog starta. B.J.

W Svi oni, koji dobro poznaju župana Ivu Baicu, mogu s 
stirecm, kao i sa svakim drugim, polemizirati oko nekih stavo- 

ili poteza, ali nitko, ama baš nitko ne može dovesti u pita- 
1^ njegovu želju da vedro proljeće na Šubićevcu stigne 

j je moguće mirnijim putem. Ili, ako sadašnje klupsko 
- dstvo nije u stanju do kraja osigurati »pristojne« novča- 
' dotoke, zašto sputavati inicijative sa strane u tom smi- 

Situacija na Šubićevcu je preozbiljna da bi se kod do- 
ili provedbe nekih gotovo sudbonosnih odluka mo- 

kao ozbiljan čimbenik, pa makar samo u tragovima, po- 
neizbježna ljudska taština.

IVO MIKULIČIN

JERPOLISTI SOLARISA PRED .NASTAVAK 
' LIGAŠKE UTRKE

:ERENCVAROS
AJE GLAZURU

lenato Vrbčić i Dalibor šao u Zagreb, ali i ostavio po- 
inić, hrvatski reprezenta- ruku da će pomoći ustreba li 
. neće imati predaha na- do kraja sezone. Stoga je je-
neuspjeha na svjetskom 

mstvu u Perthu. Sad ih tje-
_ klupske obveze,-samo su 

tjedna do nastavka prven- 
1, pa se moraju priključiti 
ilim vaterpolistima Solari- 

—pripremnom razdoblju.

dva dočekan povratak repre- 
zentativaca, posebice Perčini-
ća, čija je alternacija sada do
jučerašnji junior, bez ikakvog 
seniorskog iskustva, Jere Ju- 
naković. Prvi će Solarisov vra
tar na »branku« već od nedje-

KOŠARKAŠKE 
RASKRSNICE

MOGU LI IGRAČICE 
ŠIBENIKA PONOVITI

PROŠLOGODIŠNJI USPJEH

Nedostižan
lanjski uspjeh?

Za šibenske košarkašice 
nakon »regularnih« 18 kola 
prvenstva ostaje velika dvoj
ba - može li se ponoviti fanta
stičan prošlogodišnji uspjeh, 
osvajanje prvenstva i finale 
Kupa. Zaostatak od pobjede 
za vodećim Adriatic osigura
njem teško se čini dostižnim 
u narednih deset etapa »lige 
šest«:

-Teško je bilo vjerovati i u 
ovakav rezultat nakon tri po
raza već u startu prvenstva. 
Ipak, ostvarili smo 13 pobje
da i samo jedan poraz u nare
dnom razdoblju uhvatili pri
ključak s ostalima. Sad cije
nim da bismo mogli do dru
goga mjesta i finala doigrava- 
nja. No, trebat će to i ostvari
ti. Pored svakodnevnih neda
ća koje nas ovdje prate, i ri- 
valke su vrlo opasne. Hrvat
ski dragovoljac, koji je iza 
nas, vrlo je jak rival, o Gospi

ću ili Montmontaži koja ima 
šest reprezentativki spram 
našoj jednoj da i ne pričam - 
analizirao je mogućnosti ši
benskih košarkašica njihov 
mladi trener Stipe Bralić.

Po njemu, Adriatic osigu
ranje Šibenkama je najteži ri
val zbog visokog ritma, brze 
igre, kojeg njegove igračice 
teško mogu pratiti. Braliću je 
vrlo značajan povratak u sa
stav Ranele Škegro nakon 
gotovo osmomjesečne od
sutnosti s parketa.

- Ona nam je značajan 
igrač, nećemo više morati 
forsirati igru s tri centra, do
duše nema mogućnosti niti 
da je mnogo ubrzamo. Pokri
vamo se onim što imamo, 
klupa je opet tanka, tanja ne
go lani. Stoga je važno što je 
Ranela u igri, nakon velike 
stanke razumljive su oscilaci
je kod nje, vraća se ritmu

SEMAFOR

'bog problema s grija- 
n vode, neredoviti su bili 

__ -^inzi tijekom prosinca, u si- 
iju se situacija s bazenom 
Ja Ivan znatno popravila, 
ostavljen je normalan ri- 
rada. Ako ga takvim tre- 

Grgo Renje može nazvati 
;ije iznenadnih problema 
ratarima. Nakon pripre- 
jg. Božičnog turnira u Spli- 
jdje je Solaris bio posljed- 
šetvrti, ostao je bez Perči- 
ve pričuve Dejana Brkića. 
snome su vrataru stu- 
tske obveze postale važni- 
d vaterpolskih, pa je oti-

Ije. 25. siječnja, kad momčad 
Grga Renje kreće na sedmo- 
dnevni trening u Budimpeštu. 
Domaćin će im biti Ferencva- 
ros, s kojim je uspostavljena 
dobra suradnja (Mađari su 
koncem ljeta bili u Šibeniku). 
Jaka mađarska momčad bit 
će Solarisovim igračima do
bro zagrijavanje pred nasta
vak prvenstva. U njega valja 
ući maksimalno, opravdati vri
jedne rezultate sa starta pr
venstva. a novi start nudi 7. 
veljače najjačeg mogućeg ri
vala - stiže jedini hrvatski pr
vak, Mladost-Hrvatska lutrija!

Košarkaši »Šibenika« bili su na pragu 
senzacionalnog uspjeha u Splitu, ali su 
posustali u finišu - Malonogometaši Croa- 
tije, nakon briljantnog prvog, nestali u 
drugom dubrovačkom poluvremenu - Ko
šarkašice s trećeg mjesta u »ligu šest«

KOŠARKA (M). 19. kolo Pepsi A-1 lige Split - Šibenik 
76:65(31:42).

Split - Mala dvorana na Gripama. Gledatelja 500. Suci: 
Željko Žilavec (Zadar) j Sretan Radović (Dubrovnik). Opunomo
ćenik HKS-a: Božidar Škaro (Split).

ŠIBENIK: Rimarčuk, Vanjak 7. Je. Šarin 13, Klanac 7, Dedić 
18, Cvjetičanin 20. Vidačak, Pivac, Jo. Šarin, Baradić.

Trener: Dražen Brajković.
Šibenik - osobne pogreške: 18, slobodna bacanja: 13-22 

(59%), ukupan šut iz igre_24-46 (52%), šut na tri poena: 4-12 
(33%), trice: Dedić 2, Je. Šarin i Cvjetičanin.

LJESTVICA: 12. Šibenik 19 4 15 1290:1437 23
KOŠARKA (Ž), 18. kolo A-1 lige: Zadar - Šibenik 48:62 

(30:30).

(Snimio: Radovan GOGER)

igre brže nego sam očekivao 
-reći će nam Bralić prije start
ne utakmice »lige šest« pro
tiv Gospićanki na Baldekinu.

Kod njih će, veli, trebati do
bro kontrolirati Tabakovu i 
nositi se s visokom posta
vom, čvrstom igrom koju Si- 
benke teško mogu razbiti.

IZ SVJETLA U MRAK
Zadar - Dvorana Jazine. Gledatelja 300. Suci: Odak i Basa- 

rić (obojica iz Splita).
ŠIBENIK: M. Vuki.čević, Pešić 6. Bulat. B. Vukičević, M. Pen- 

đer, Štampalija, Nakić, Škegro 13, Matić, Savičević 13, Longin 
17, Kvesić 13. Trener: Stipe Bralić.

LJESTVICA: 3. Šibenik 18 14 4 1303:1091 32
1. kolo »Lige šest«: Šibenik - Gospić u subotu, 24. siječnja u 

20 sati na Baldekinu.
MALI NOGOMET: 14. kolo Prve lige: Square - Croatia 11:6 

(2:5).
Dubrovnik - Dvorana u Gospinu polju. Gledatelja 2000.
Suci: Alojzije Šupraha i Ivica Metličić (obojica iz Splita). De

legat: Jozo Ostojić (Dubrovnik).
CROATIA: Obratov, I. Tomičić 2, Brajković, Mikas, Bačelić. 

Đaković 1,Đira. N. Tomičić 1, Jelovčić 2.
Žuti kartoni: I. Tomičić, Brajković. Dira. N. Tomičić. Jelovčić. 

Crveni karton: Jelovčić.
LJESTVICA: 6. Croatia 13 7 1 5 87:67 22
15. kolo: Croatia - Novi Marof u subotu. 24. siječnja u 

17.30 sati na Baldekinu.
Pripremio: B. JURAS



Ž. Žagar Jedino izdašne državne stimu
lacije za sadnju novih nasada maslina i 
edukacija maslinara mogu osigurati 
stabilan urod i cijene

P
riča je s Hvara, ali je moguća ove 
godine u svim maslinarskim po
dručjima u nas: jedan je uzgaji
vač s toga otoka prodao oko stotinu li

tara svoga ulja čim je izašlo iz postroje
nja za preradu. Kupac, čovjek iz okoli
ce Sinja, platio mu je 70 kuna za litru, i 
obojica su zadovoljno protrljala ruke. 
Hvarinin je napravio odličan posao, jer 
je uspio bez odugovlačenja po odličnoj 
cijeni, prodati svu količinu ulja koje je 
namijenio tržištu. Sinjanin će dobar po
sao tek ostvariti: upravo kada se mlado 
ulje »slegne« i izbistri, bez ikakvih pote
škoća prodat će ga po cijeni od 100 ku
na! Na putu do hrvatskog maslinova 
ulja »djevičanske kvalitete«, kao proi
zvoda s etiketom, dogodila nam se ova 
godina katastrofalno lošeg uroda ma
slina. s cijenama ulja koje ne samo da 
nisu probile svako djevičanstvo, već su 
dosegnule ono što je nasuprot!

Luksuz s velikim »L«
I tako, dok ćete, ako ste željni upra

vo maslinova ulja »domaćeg, selja
čkog porijekla« taj vic sada platiti 50 
kuna kod prijatelja, a čak 60 pa i 70 za 
litru kod onih maslinara koji ne primje
ćuju vaše lijepe oči, stižu i opravdanja 
za toliko visoku cijenu. Litra maslinova 
ulja uvijek je bila ravna cijeni 8 litara bi
jelog ulja, ili kilograma oborite ribe. A 
to znači - da je do ljeta cijena od stoti
njak kuna, za tada već rijetku litru masli-

PUNO KUNA ZA MALO MASLINOVA ULJA

S ONU STRANU DJEVIČANSKO
nova ulja, seljaku sasvim opravdana. 
Nazdravlje! U mediteranskoj zemlji s 
mnoštvom uljara suvremene tehnologi- 
te. čiji će maslinari, u najvećoj mjeri, ne- 
:ritički hvaliti svoj proizvod, maslinovo 
ulje postaje luksuz s velikim »L«. Vrlo 
loš urod, kakav se ne pamti, uvjetuje 
enormno poskupljenje, ali je tome, si
gurno, kumovala i država. Jer, maslino
vo ulje, kao i bijelo, biljno, prije nije bilo 
oporezivano. No. bijelo će ulje, prema 
najavama.-otklizati cijenom nadolje, pa 
PDV-ovsko maslinovo ostaje privilegi- 
jom bogatijih. Izgleda apsurdno, ali mo
žda i nije čudno zna li se da Hrvatska, 
unatoč porastu potrošnje u posljed
njim godinama, troši svega nešto više 
od pola litre maslinova ulja godišnje po 
stanovniku, nasuprot Talijanima s 12 li
tara per capita, ili Grcima, koji su, s 20 
litara po glavi, apsolutni rekorderi!

Dakako, te si zemlje ne mogu dopu
stiti hrvatsku stvarnost strahovitih osci
lacija uroda maslina. Kako bi skok cije
na objasnili svojim građanima? Već 
odavno, niti Talijani, niti Grci, a ni Špa
njolci, kao i maslinari u sjevernoj Africi, 
ne prepuštaju urod maslina isključivo 
Bogu i prirodi. Zato ulja imaju i za 
izvoz, i zato je Hrvatska jedina medite
ranska zemlja koja uvozi dio konzumi
ranih količina maslinova ulja.

Kako osigurati stabilne 
urode?

Željko Žagar. direktor PZ »Tribunj« 
vjeruje da je trenutačna, visoka cijena 
maslinova ulja samo privremena. - Dr
žava će sigurno posegnuti za intervent- 
nim uvozom maslinova ulja, pa će i ma
slinari biti prisiljeni sniziti cijene. Nisam 
protiv uvoza, ali neka to ulje prođe stro
gu kontrolu j neka se to odrazi na cije
ni - govori Žagar. Ova godina, možda

PZ »Tribunj« je ove godine pre
radila svega 50 tona maslina, za 
razliku od lani, kada su masline 
urodile tri puta obilnije.

U skladištu Zadruge vrlo je ma
lo ulja, napominje Željko Žagara, 
unatoč ovogodišnjoj otkupnoj ci
jeni od 30-40 kuna za litru. I ono 
malo ulja kod seljaka, ne može se 
dobiti ispod šezdeset kuna, a ka
da ga mi u zadruzi prelijemo u bo
ce, uračunamo svoje troškove, a 
trgovac maržu — i k tome PDV, li
tra ulja doseže cijenu od 80 kunal

Iznimno slab urod maslina ove godine nago
vješćuje i nezapamćeno visoku cijenu ulja. 
Do ljeta za litru ulja seljak će tražiti i do 100 
kuna ukoliko država ne obori cijenu popu
njavajući tržište interventnim uvozom. Za
što u Hrvatskoj postoje toliki drastični sko
kovi uroda, pa tako i cijene maslinova ulja?

Maslinovo ulje postalo je luksuz usred Dalmacije, a od nove godine cijenu mu diže
i PDV (Snimio: OOGER)

na najdrastičniji način pokazuje što- 
događa kada maslina slabo rodi-ah 
ga prema sjeveru, osim na nekim p 
dručjima, urod je slab u svim maslini 
skim krajevima, iako je ulje jako dcc 
kvalitete, a plod je, u postotku, dav« 
dosta. Ali. ostaje glavno pitanje: ka> 
osigurati stabilan urod masline,san. 
time i stabilnu cijenu ulja? Neki pri® 
ri - poput onoga iz Primcštena, pol® 
ju da se, unatoč »lošoj godini«,sisp«, 
nim agro-tehničkim mjerama, urodrr< 
že sačuvati. Naši maslinari još se uvis 
nažalost, ravnaju po usmenoj pret 
pa maslina ostaje »dobra mater k; 
uvijek nešto dade, ma koliko bilo« i : 
žava snosi teret odgovornosti, jer se' 
stimulira sadnja novih maslinika lsi 
- kazat će Zagar - ne može se kazah 
nema poticaja, ali postoje samo zap 
zvodnju sadnica i prerađene plode, 
Za hektar zemljišta pod master 
ipak treba izdvojiti 30-40 tisuća uh 
ka. a prvi rod uživati tek za 3-4god; 
U sadašnjim prilikama to može b 
tko, pa je jasno od kojeg je značaja 
budućnost hrvatskog maslina« 
upravo državna strategija. Zato i »hm 
sko maslinovo ulje djevičanske te: 
te« ne može nastati prije nego štov 
dimo maslinike. Već postojećemu 
od gotovo tri milijuna stabala mat- 
koja su 1 994. dala 25.119 hektofe 
u novoj sadnji treba dodavati plar 
žne maslinike, a tipizacija će bitim« 
ća jedino ukoliko neki od značaje 
proizvođača otkupi čitavu količinu 
barem najveći dio sa svoga podni 
pa potom cjelokupnu količinu pren 
nog ulja podvrgne jednakom teta 
škom postupku. Istina, uljara ima 
dosta, i za kratko vrijeme svaka će 
njih imati postrojenja za preradu® 
vremenije tehnologije »na hladno«.! 
ja daje ulje bez karaterističnog pi 
okusa, nama u Dalmaciji toliko pa 
dnog, iako ga stvara visok postote 
selina, nedopustiv kod kategorijeii 
čanskog ulja, - Treba doista stvorife 
nu atmosferu u Dalmaciji da se a 
od turizma ne može živjeti. Ane® 
maslinama vraćamo kada postane): 
gje teško. kao što je bilo u ratu r 
Željko Žagar Dotada, u svim lošim: 
dinama za maslinu, talijanskim tz 
turistima nuditi njihovo ulje u trgotir 
ma iz interventnog uvoza, ili ćekods 
ljaka. ne budu li razumni, litru 
ti 100 kuna. A to je nSKvAta 
skuplje od njihova najkvalitetnijeg* 
koje košta 22 tisuće lira po litri!

Branimir?®

OBNOVLJENA 
BAŠTINA:

I SREDNJOVJEKOVNA HRVATSKA CONDURA NAĆI CE SE UZ BOK 
VIŠKOJ GAJETI FALKUŠII SVJEDOČITI 

0 NAŠOJ POMORSKOJ TRADICIJI NA EXPO-u 1998.

IZ BETINE - U PORTUGAL

Četiri stoljeća star grumen pakline ponovno će zasjati kao premaz 
na bokovima condure koja će biti izložena na EXP0-u

Glasoviti betinski kalafat Ćiro Burti- 
na pri kraju je radova na 7-metarskoj 
replici hrvatske condure, lađe na ka
kvoj su Hrvati plovili u XI. i XII. stolje
ću. Originalni ostaci dvaju takvih bro
dova pronađeni su prije tridesetak go
dina u ninskoj luci, a rekonstrukcija je 
pokazala da su, pored pet vesala, ko
ristile i snagu vjetra, obuzdanu u četvr
tastim jedrima. S Odborom za obilje
žavanje 1000 godina ribarstva u Hr
vata koji je naručitelj condure za EX- 
PO, Ćiro Burtina ovih je dana potpi
sao ugovor za gradnju još jedne lađe, 
koja će biti stalni eksponat u ninskom 
muzeju

Condura croatica nastaje iz majstorskih ruku Čire Burtine, pa 
tog betinskog brodograditelja (u prvom planu)

U
 prostranoj radionici po
znatog betinskog kalafa- 
ta Ćire Burtine već se ra
spoznavaju konačni obrisi bro

da koji će. pored viške gajete fal- 
kuše svjedočiti o pomorskoj tra
diciji u Hrvata na EXPO-u u Po
rtugalu ovoga proljeća. Iskusni 
je brodograditelj gradio mnoge 
vrste brodova, a ovaj će mu, 
bez sumnje, ostati usred srca, u 
majstorskom Smislu vrijedan 
onoliko koliko je i neobičan. Od
bor za obilježavanje 1000 godi
na ribarstva u Hrvata provjerio 
je majstoru Burtim izradu prve 
rekonstrukcije condure, lađe na 
kakvima su plovili Hrvati u 11. i

12. stoljeću. Originalni ostaci 
dvaju takvih brodova, dužine se
dam i osam metara, pronađeni 
su još 1966. godine, na ulazu u 
ninsku luku, prekriveni muljem. 
izvađeni su 1974. godine r pre
neseni u Zadar, gdje je obavlje
na desalimzacija, a potom su 
profesori Božidar Vilmar, Rado- 
mir Jurić i Stošija Sutlović otpo
čeli s rekonstrukcijom. Na tim 
temeljima danas je Ćiri Burtmi 
dopalo u čast udahnuti život la
đi čiji nam je naziv ostavio Kon- 
Stantm Porfirogenet kada je u 
vrijeme Bizanta spominjao bro
dovlje hrvatske mornarice. Bu
dući da su ostaci brodova pro

nađeni u Ninu, u jednom od sre
dišta hrvatske države, lađu su 
arheolozi nazvali condura croati- 
ca. Za razliku od falkuše, koja 
će do Portugala stići pokretana 
veslima Višana i jedrima, condu
ra će iz Betine na EXPO doći ko
pnom, na teretnjaku i biti po
stavljena na morski pijesak, u 
veliku staklenu vitrinu na ulazu 
u kompleks paviljona Svjetske 
izložbe u Portugalu. Dakle, na 
počasno mjesto.

Ovih dana majstor Ćito Burti
na s Odborom za obilježavanje 
1000 godina ribarstva u Hrvata 
potpisao je ugovor o gradnji još 
jedne condure, koja će biti traj

ni izložbeni eksponat u nin
skom muzeju. Obje lađe gradit 
će tako da mogu ploviti, a svi će 
spojevi — i rebara i oplate — biti 
izvedeni drvenim klinovima, je
dnako kao i davne condure 
srednjovjekovnih hrvatskih bro
dograditelja Posebnost tih bro
dova, u tlorisu oblika izduljenog 
lista, jednakih na pramcu i na kr
mi — i neodoljivo sličnih današ
njim neretvanskim trupcima — 
jest i u tome što nisu imali kobili- 
cu. Taj važni dio za stabilnost 
svake lađe, na conduri zamje
njuju dvije uzdužne grdice pri 
dnu bokova, zbog čega se lađa 
bez poteškoća izvlačila na ko-

pno — ili. govori Ćiro Burtina — 
čak i brze condure, s pet vesla
ča i šestim, kratkim veslom — 
kormilom na krmi, stavljale su 
neprijatelja na muke, izvodeći 
napade i brza povlačenja i prije 
nego što se ovaj mogao snaći. 
Conduru koja će u Portugalu je
dnostavnošću i ljepotom linije 
kazivati o umješnosti naših sta
rih brodograditelja čeka još po
stavljanje oplate na osnovnu, re
brastu građu i rekonstrukciju jar
bola koji će nositi četvrtasto je
dro. lako su temeljno bile lađe 
veslarice. condure je tjerala i 
snaga vjetra, pa i taj podatak go
vori o njihovoj dobroj plovnosti, 
iako bez klasične kobilice.

I za kraj — kao kruna » 
tičnosti. lađa koja će iz & 
izravno otići u Portugal deC 
četiri stoljeća star prernS 
grumena crne pakline, te 
prof. Zdenko Brusić. po^l 
darski podmorski 
odnio prije neki dan uradi? 
Čire Burtine. Četiri stotu«? 
na taj je komad drevnog? 
stva za konzervaciju ne ® 
brodova, ležao kod Gnakl 
utrobi jedne galije, i sa^ 
pretopljen. ponovno zas;®' 
bokovima condure, istoka*I 
to radili i davni prethodni- 
Burtine. n pm

(Snimio: ii


